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Mr. Missakian. Okay. Let's go on the record, please. 

2 Mr. Rhodes. welcome . Have you had a chance to read the 

3 preamble that we usually read at these transcribed 

4 interviews? 

5 Mr. Rhodes. Yes. 

6 Mr. Missakian . Do you understand it7 

7 Mr. Rhodes. Yes. 

8 Mr . Mi ssaki an. Do you unde rstand that even though we ' re 

9 not going to be putting you under oath here today, but if you 

JO make a false statement. either to a Member of Congress or a 

JI member of the staff, you could be subject to criminal 

12 penalties? 

13 Mr. Rhodes. Yes. 

14 Mr. Missakian. And yo u're being represented here today 

15 by who? 

16 Mr. Rhodes. Well. White House counsel. and t hen I have 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

23 

24 

25 

private counsel as we ll. 

Mr. Mi ssaki an. So both? 

Mr. Rhodes . Yeah. 

Mr. Missakian. Okay. Let 's begin. 

EXAMINATION 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q I would like to start with September 10th, 2012. 

Wer·e you aware of any warnings abo ut the protests that were 

predicted for Cairo? 



2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

A I don't remember being aware of the spec ific 

warnings re l ated to Cairo on the 10th. That was something I 

became aware of only after the protest at the facility. 

Q So you only learned about them after they had 

begun? 

A That's my recol le ction . 

Ms. Sachsman Grooms . Ca n we go off the record? 

Mr. Missakian. Let's go off the record . 

[Discussion off the record. ] 

BY MR. MISSAKIAN: 

5 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

Q So back on the record, yes. So if I understood you 

correctly, you learned about the protests in Cairo after t hey 

had begun? 

A 

Q 

That's my re collection. 

What do you recall having l earned about the 

16 protests in Cairo on September 11th? 

17 A I remember that we became aware, over the course of 

18 that day. on the 11th. that t here was a protest at our 

19 embassy in Cairo , that the protest had turned violent, and 

20 that there was a breach of our embassy compound. 

2 1 Q Okay. Mr. Rhodes. one thing I'd ask you, I'm not 

22 going to ask you to te ll me if you reviewed any documents in 

23 preparation for your interview here t oday , but if, in fact. 

24 you did review any documents that help refresh your memory 

25 about something you're testifying to, could you just identify 



2 

3 

that document for us? 

A 

Q 

Sure. 

Okay. What details do you recall learning . again, 

4 on September 11 about the protest in Cairo? 

5 A I remember learning, again, that there was a 

6 protest, that the origin of that protest. or the motivation 

7 for that protest was a video that was seen as insulting to 

8 Islam. and that the protest became violent, and there was a 

9 breach of our embassy facility in Cairo. 

Q At any point on September 11. did you receive any 

information that connected the video to which you just 

referred to what would occur later in Benghazi? 

A What I recall is that there was a protest at the 

6 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

facility in Cairo that our embassy was saying was directly 

related to the video. I recal l subsequently being made aware 

of the attack that was taking place on our facility in 

Benghazi. 

Q Okay. Do you recall ever receiving any information 

that tied the video to the attack in Benghazi on September 

11th? 

A Not that I remember. 

Q Do you recall receiving any information on 

September 11th that t here was a protest in Benghazi before 

the attacks? 

A I remember there were different reports as to what 
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was happening that were very fluid, describing different 

2 types of activity around the facility, but I don't recall it 

3 be ing assigned as a protest specifically . 

4 Q And where were you getting your information from 

5 about what was going on first in Cairo and then in Benghazi? 

6 A Well, again, I recall it was a very fluid 

7 situation, and we were receiving information largely from the 

8 State Department. 

9 Q Did you receive regular updates from the State 

10 Department ? 

11 A My recollection is it was the type of day where you 

12 have different crises taking place, you are moving to 

13 different meetings. and different people are in touch with 

14 the State Department. so. in some cases. I would have been 

15 hearing secondhand information from other White House 

16 officia l s who were in touch with State Department officials. 

17 In some cases, I would be receiving email updates. 

18 Q Let's make a list . Who did you speak to directly 

19 at the State Department on September 11th? 

20 A Again. I wouldn't recall every single contact I 

21 had. I do remember being in touch with Jake Sullivan. He 

22 was my normal point of contact on many matters at the State 

Department. He's the person I remember being in touch with. 

24 and then. again, I recall being in touch with different White 

25 House officials who were also in contact with State 
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6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

Department officials . 

Q Do you know who those other White House officials 

were communicating with at the State Department? 

Mr. McQua id . Exc use me. Off the record for a second . 

Mr . Missakian. Sure. Off the record. 

[Discussion off the record.] 

Mr . Mi ssaki an. Back on the record. 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q I think you said you were getting some of your 

information secondhand from people at the White House who 

were, in turn, speaking to people at the State Department. 

Do you know the identity of anybody at the State 

Department that those people were talking to? 

A So what I recall, because it was very concerning 

8 

and dramatic. was that Denis McDonough was in touc h with 

Cheryl Mills at the State Department who was relaying their 

attempts to reach Ambassador Stevens' cell phone. So that's 

the specific recollection that I have related to State 

Department passing information, because there was this effort 

to be in touch with that cell phone . 

Q Other t han yo ur conversations with Mr. Sullivan, 

22 the information you we re getting secondhand that night, was 

23 there any other source of informati on that you received on 

24 September 11th regarding what was going on in Benghazi? 

25 A Again, my memory is of ha vi ng a series of meetings 
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11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

where people are pro viding updates about what we unde r stand 

to be happening in both Benghazi and Cairo and being on an 

email contact with various people , so that ended up being a 

very fluid situation. so that's my recollection today. 

Q 

ni ght? 

A 

Do you recall what time you left the office that 

I recall leaving the office around the time that 

9 

t he State Department would finalize their statement from 

Secretary Clinton to put out. I don't remember the exact 

time. but I remember that that was roughly when I was lea ving 

the office. 

Q My understanding i s that statement was issued by 

the Stat e Department about 10:08, so that roughly about when 

you left the office? 

A Yes . I may have left -- again. I don't have a 

specific time that I recall leaving the office. but it may 

have been a lit t le bit before that when they finalized the 

statement. I remember working as they were completing the 

drafts of that statement , and so whenever I felt that I was 

done with that piec e of work is when I would have left the 

office. 

Q Okay. Di d you continue to recei ve information 

about Benghazi even after leaving the office? 

A It ' s -- I certa i nly received emails overnight 

related to the events of Benghazi. 
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Q Were you reading those emails like continuously? 

2 Did you stay up all night , or at some po int. did you go to 

3 bed and then wake up and see a bunch of emails in your inbo x? 

4 How did that play out? 

5 A Agai n, I -- the only email that I remember is when 

6 I woke up in the mor ning, becoming aware of the two 

7 additional fatalities, that that had transpired ove rnight. 

8 Q On September 11th , were you aware that the CIA had 

9 a facility in Benghazi? 

10 A You know, I don't reca ll be ing aware that the CIA 

II had a facility i n Benghazi. I don't know. Can we go off the 

12 record for a second? 

13 Mr. Missakian. Let 's go off the record. 

14 [Disc ussion off the record.] 

15 Mr. Missakian. Let's go back on the record. 

16 BY MR. MISSAKIAN: 

17 Q If I understand you correctly, you're not sure i f 

18 the CIA had a facilit y there that night or your -- is that --

19 am I understanding you correctly? 

20 A I wasn't -- I don't recall being aware of the 

21 specific nature of the facility. The fact of the CIA having 

22 a presence in Libya I would have been aware of, but I , as I'm 

23 not an operational official, you know, I would not be 

24 fa mil i ar with the specific purpose of diffe rent facilities. 

25 Q That's my next question. Putting aside whe the r it 
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was a CIA f acility or not, were you aware t hat t here was a 

2 second facility i n Benghazi that had been attacked? Again, 

3 this is on Septemb er 11th. 

4 A Again. I remember becomin g aware of tha t over the 

5 course of t he events. I couldn't pinpoin t exact l y whether 

6 that was the ni ght of the 11th or the morni ng of the 12th. 

7 That's -- so I remember becom i ng aware that t here was t his 

8 additional attack tha t t ook place. 

9 Q How d id you learn about the additional at tack? 

JO A Aga i n . I recal l being notified by ema i l that there 

11 we r e these two additional fata lit ies. 

12 Q Do yo u recall whe r e that ema il came from? 

13 A I don't. 

14 Q Now. prior to receiving th at emai l that talked 

15 about the two additional fatalities, were you aware that ar e 

16 a second facility had been att acked . re gardless of whether 

17 anyone had died? 

I 8 A I do n' t remembe r being aware of a separate incident 

19 at a second f aci lity . I remember becoming aware of t hose 

20 facts a f ter t he attacks took place. 

21 Q Okay. And on the night of Sep t ember 11t h. whe n you 

22 were apprised of what was going on in Benghazi. did you have 

a personal vi ew about what was happening? 

24 A I had a personal view because I knew Chris Stevens. 

25 and I was very upset that he had been killed. So my personal 
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reaction related to the fact that I remember being very, very 

2 upset about his death. 

3 Q Do you recal l having a pers ona l vi ew about what had 

4 tr anspired in Benghazi. t he nature of the attacks? 

5 A I did not. I don't -- again, I did not ren de r that 

6 judgme nt. 

7 

8 

9 

Q 

killed? 

A 

When did you lear n that Ambassador Stevens had been 

Again, my recol lecti on is that there was this 

10 effort made to contact his cell phone. that at a certain 

11 point, and again, this is just my recollection of very fluid 

12 events. but that somebody was on the other end of that cell 

13 phone at a hospital and said that his body was at the 

14 hospital. I don't think we had had con fir mation at that 

15 point, but I remembe r that was the first indication that 

16 something might ha ve happened to him . And again, he was 

17 known to many of us at the White House. so we were very upset 

18 about it. 

19 Q Do you reca ll learning that the group Ansar 

20 al-Sharia had ta ke n responsibility f or the attacks? 

21 A I remember learning of that . I don't remembe r 

22 exactly when. but I remember learning, at some point. that 

23 they had issued a claim on some social media platform. 

24 Q And did you learn that prior to the Sta te 

25 Department issuing the statement that you referred to 
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earl ier? 

I don't r emember . 2 

3 

A 

Q Did you have any understanding of the nature of the 

4 attack in Benghazi. the type of weapons used. the number of 

5 attackers. anything 1 i ke that, on the night of 

6 September 11th? 

7 A I do not remember having that type of detail on the 

8 night of September 11th. 

9 Q Do you recall havi ng any classified briefings on 

10 the night of September 11th regarding what was occurring? 

11 A I don't recall. Again, t here were many -- I · 

12 remember there were many, you know. meetings and discussions 

13 around the White House, but I don't recall a specific 

14 meeting. 

IS Q Did the White House have a another source of 

16 information about what was occurring in Benghazi other than 

17 the i nfo rma tion that was coming from the State Department? 

18 A My recollection is that given that these were 

19 events in both Cairo and Benghazi, that the State Department 

20 was principally dealing with on the front lines. that we were 

21 rec eiving information from the State Department. but in any 

22 event. you know. we make an effort to gather any information 

23 that we can about what's taking place. 

24 Q Did you recall any of those ef forts? 

25 A I don 't remember those efforts in the sense that. 
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you know, my job was not to be involved in any operational 

2 r esponse. It was mainly to unde r stand how we were going to 

J communicate publicly about t he events. 

4 Q Okay . As you sit here today, for example, you 

5 don't reca ll getting any in formation about the attacks from 

6 the Depar-trnent of Defense? 

7 A I don't recall getting information about the 

8 
T1-, e. ,' 

attacks from the Depart ment of Defense~~ ·Hl-e-y would 

9 have been included in interagency discuss i ons that we have as 

10 a matter of course when there are events like that. but 

11 again. my -- my focus that night. as it ,·elated to my 

I :2 responsibil i ties. had to do with our initia l public comment, 

13 wh i ch took the form of that statement from Secretary Clinton. 

I r~ Q And that night. did you know of any connection 

15 between what had occurred at Cairo and what had occurred in 

16 Benghazi? 

17 A I did not, other than the fact that both events 

18 took place in proximity to one another. 

19 Q It's our understanding that a SVTC took place at 

20 7:30 p.m. on September 11th. Did you participate in that 

21 call? 

22 

,­
~) 

A I don't remember whether I participated in that 

call. It's possible, I just don't reca l l. 

Q Is there anything that you cou l d l ook at to refresh 

your memory i n tha t regar·cl? Cale ndar·. book . or journal where 
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you may keep no t es? 

2 A No, beca us e -- I don't think so, because, frankly, 

3 again, over the course of a day like t hat. these a re meetings 

4 th at aren't -- that -- that are put toge ther on a qui ck 

5 bas i s, not planned fa r i n advance. But again, my 

6 recollection is j us t havi ng dif fe rent mee ting s i n different 

7 parts of the White House where peop le were figuring out wha t 

8 was happe ni ng and what we needed to do. 

9 Q Okay. As best you can , tell us what you recall 

IO d iscuss i ng wit h Jake Su l livan. Th is is on September 11th 

II into September 12th, if you spoke to him then as well? 

12 A I remember speaking to him on the 11th about t he 

13 statement that t hey were preparing t o go out from Sec r etary 

14 Cl inton, so that was the principal focus of our 

15 conve rsations. and that's what I rememb e r ta lkin g about. 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

') .... _ _) 

24 

25 

Q What do you recall abo ut that discuss ion? 

A Wel l, I reme mb er we were t r ying to determine wh at 

th e facts were in Bengha z i as it r ela ted to po t ential 

fata l ities. because that wa s, obviously, our princ ipal 

concern was the wellbeing of our peop l e. 

I remem ber we were also co ncer ned about the pote ntial 

fo r f urthe r instability, given that we had seen, you know , 

the protests in Cairo. too. so we were trying to co nvey 

messages that responded to even t s i n Benghazi and sought to 

ca l m th e sit uation more broadly in the region. 
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Q Why didn't yo u put out two statements, one 

2 explai ning what occu r red i n Benghazi, and one trying to tamp 

3 down any further violence over the vi deo? 

4 A We we didn't cons ide r putti ng out two 

5 statements. We j ust decided to put out one statement from 

6 Secretary Cl inton. 

7 Q Yo u weren't conce r ned that there might be confusion 

8 that somebody hear i ng that s t a te men t might thi nk the video 

9 some how led to what occur r ed in Ben ghazi, that never cross ed 

10 anybody's mind? 

11 A No . 

12 Q Ot he r than Jake Sullivan. did you tal k to anybody 

13 else about tha t st atement ? 

14 A I would have tal ked to my colleagues at th e White 

15 Hous e about that statement, people t hat I worked with on my 

16 staff. 

17 

18 

Q 

A 

Do you recal l having any such con ve r sat i ons? 

Yo u know, I recall telling my staff t ha t that wou ld 

19 be our comment for the night. So t he people who work for me 

20 in t he NSC pre ss offi ce, you know, everybody was being as ked 

21 to re spond to inquiries. and I reme mbe r determining that, you 

22 know. we would just have that one statement be our comme nt 

23 for the night. 

24 Q What was t he t hin ki ng behind that. have t ha t one 

25 s t ateme nt coming from the State Department be t he sole 
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statement from the U.S. Government? 

2 A Again, my r eco llection is that this was an attack 

3 that had targeted our Ambassador. that it was appropriate for 

4 the Secretary of State to be speaking for the U.S. Government 

5 given that this had happened to people who worked in her 

6 department, and again, that made them the appropriate agency 

7 to issue a comment. 

8 Q At any point in the evening on September 11, did 

9 you have any conversations with anybody at the State 

10 Department about Mitt Romney? 

11 A I don't remember conversations about Mitt Romney, 

12 you know. not that I remember. 

13 Q Did you have any concern that then candidate Romney 

14 might use the attacks in Benghazi to attack the President 

15 politically? 

16 A No. I didn't have any of those concerns. 

17 Q Never crossed anybody's mind? 

18 A No. 

19 Q Do you recall having any discussions with Victoria 

20 Nuland on the night of the attacks? 

2 1 A I don't remember hav ing conversations with Toria. 

22 I generally spoke to Jake Sullivan. Again, I'm often on 

email communications with vario us officials, including Toria, 

24 but my recollection of who I spoke to that nig ht is Jake 

25 Sullivan. 



Q Just bear with me a moment. I've got a couple of 

2 documents f or you to look at. 
.., 
_1 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

Mr . Mi ssaki an. Off the record for a second . 

[Discussion off the record . ] 

[Rhodes Exhibits Nos. 1 and 2 

were ma rk ed for identification.] 

Mr . Missakian. Back on the record . 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q Mr . Rhodes. I 've gi ve n you two doc uments. one 

18 

10 mar ke d exhibit 1. the other marked e xhibit 2. Exhibit 1 is a 

11 set of ema i ls , t he first one from Vi c toria Nuland to Eric 

12 Pelton. The second one is also a se r ies of email. Th e one 

13 at the top from Bernade t te Meehan to Vic t oria Nuland and 

14 others. Once you've had a chance to look them over. just l et 

15 me know . 

16 Let begin wi th what's been marked as exhibit 1. Now 

17 this is a ser ie s of ema i ls . The one at the bottom 1s from 

18 Victoria Nuland t o yo u and some other folks on 

19 September 15th, and it talks about a warning on Cairo. And 

20 if I r ead it correctly, it suggests that people were aware of 

21 the video cir cu la ting , and that it might lead to protests or 

22 demonstrations . 

23 Having seen this, do es this refres h your memory at all 

24 with regard to whether you had warn ing of the protests i n 

25 Cairo? 
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A Well. this is - - what I recall is that in the 

2 days this is following September 11th. 

3 Q Yes. 

4 A So there was discussion of the question of warning 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

I 5 

16 

17 

I 8 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

that was in the press over the course of that week and that 

that's what this would have been in reference of. 

Q Well, let's read it. It appears to me that you all 

are trying to ag ree on some language here , and the proposed 

language -- I'll read it -- it says, "We were well aware. 

through embassy monitoring and social media and other 

sources. that the film was being used to whip up strong 

feeling in Egypt which could lead to demonstration." 

So it seems to me that this statement is going to go out 

after the fact . but it suggests that at least the State 

Department was aware of the potential for demonstrations 

before they occurred. Is that a fair reading in your mind? 

A My recollection is that after the demonstrations 

were taking place, we actually, you know. became aware of the 

extent to which this had -- this video had run on Egyptian 

television, and tha t had caused concern. 

But again, my reco llect ion is that. you know, this 

relates to what was transpiring over the course of the week 

as people were trying to determine what the warning was. 

Q Okay. Let's mo ve up a little bit in the chain. 

Second from the top, it says. "E- backstory i s River did warn 
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but only after your friend Larry Schwartz had told RSO and 

2 
/' 

Cha,·ge had agreed to close early, sigl1." 

., 

.) Again. in my mind. it seems to suggest that there was a 

warning that had been received prior to the demonstrations in 

5 Cairo. and I'm just asking you if you we re aware of those 

6 warnings? 

7 Ms. Sachsman Grooms . This is that ema il that is not to 

8 him and he 's not included on? 

I.) Mr. Missakian. Yes. that's correc t. 

10 Mr. McQuaid . Just -- you're asking about -- you keep 

II t alk ing about demonstrations in Cai ro. 

12 Mr. Missakian. Yes. 

13 Mr. McQuaid . Are you specifically refe r r i ng to the 

14 demonstrations on September 11th? 

15 Mr. Missakian . Yes. 

16 Mr. McQ uai d. So I just want to make - - t hat's what your 

17 question is . 

18 Mr . Mi ssaki an. Yes. 

I lJ Mr. McQuaicJ. Not any more broad. 

20 Mr. Rhodes. Again. I would not have been necessarily 

21 aware of all the warnings that went to Embassy Cairo. So I 

22 

24 

..., ' _) 

reca ll being made aware of t his en vironment surrounding the 

f ilm in Egypt as that situation was deve lop i ng. 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q Okay. 
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A That's just my recollection. 

2 Q Okay. Let ' s go to exhi bit 2. Aga i n. a se r ies of 

3 emai l s. The one at the bottom is from Vi ctoria Nuland to a 

4 nu mber of people. including Bernadette Meehan. and who is 

5 Bernadette Meehan? 

6 A She was a spokesperson on t he National Security 

7 Council who had responsibility for the Middle East. 

8 Q So she's a member of your staf f ? 

9 A Yes. 

10 Q And the statement that they're - - the proposed 

11 statement they are circulating draws a very clear distinction 

12 be tween Cairo and Benghazi, and I 'll read i t into the record . 

13 "We can confirm that our office in Benghazi. Libya, has 

14 been attacked by a group of militants. We are working with 

15 the Libyans now to secure the compound. We condemn in 

16 strongest terms tl1is attack on our diplomatic mission." 

17 The next statement. "In Cairo , we can confirm that 

18 Egyptian police have now removed t he demonstrators who had 

19 entered our embassy gro unds ear l ier today." 

20 Then it goes on . "For press guidance . if pressed 

21 whether we see a connection between these two, we have no 

22 informat io n regarding a connection between these incidents. " 

23 And if you wo rk your way up the chain a little bit. 

24 Victoria Nuland says, "We are ho l ding for Rhodes ' clearance . 

BMM. please advise ASAP . " 
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Bernadette Meehan writes back . · "Ben is good with these 

2 and is on with Jake now. too." 

3 So first question is, do you recall reviewing t his 

4 proposed statement that was going to be release d to the press 

5 on th e night of Septembe r 11th? 

6 A I don't . It's certainly in line wit h my job 

7 responsibility, but I don't have a specific recollection. 

8 Q Do you have any reason to believe that the 

9 information contained in this statement is any different than 

10 you reviewed t hat night? 

11 A No . We endeavor to put out the i nformation as we 

12 understand i t at the time. 

13 Q And it says. "Ben is good with these," which I 

14 presume means you approve the content of the statement. and 

15 it also ref ers to the fact that you're on with Jake now . I 

16 assume that means Jake Sullivan? 

17 

18 

A 

Q 

Presumably, yes. 

Do you recall having a -- now, having seen this, do 

19 you recall ha ving a conversation with Jake Sullivan either 

20 about this statement or about anything e lse relating to 

21 Benghazi in that 6:30 tirneframe? 

22 A Again, I re membe r tal king to Jake about what our 

23 public response is going to be, and in particular, the 

24 statement that the Secretary would put out, and just trying 

25 to under stand what was happening . So I couldn't specify the 
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exact time those conversations took place. but I remember 

2 speaking to him that evening . 

3 Q Okay. Was there any discussion about why this 

4 statement wouldn't just be turned into the Secretary's 

5 statement later that night? Why was it changed so 

6 dramatically? 

7 A We l l, often in fluid circumstances, the State 

8 Department has to put out an initial comment just to provide 

9 the basic information to press that is asking, and then in 

10 the statement, we had additional information that we wanted 

11 to convey, including tragically that there had been a 

12 fatality. 

13 Q Yeah. Other than the fatality, what additional 

14 information was conveyed in that second statement? 

15 A That we were -- again, I don't have the statement 

16 in front of me, but that we were -- we certainly wanted to 

17 convey that we were doing what we could to support our men 

18 and women serving overseas, and there was an expression of 

19 condemnation for the attacks, and then there was an 

20 expression of American values as it relates to the video that 

21 was, again, being cited by many actors in the region who were 

22 protesting at facilities. 

23 Q So at some point in the evening around 6:30, you 

24 approved the statement that I read into the record earlier. 

25 and then later on. at about 10:08, another statement goes out 
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from the State Department. 

2 Between 6:30 when it appea r s you approved the statement 

3 that's ref le cted in exhibit 2 and 10:08, did you lea rn 

4 anything that that would have cal led into ques t ion stateme nts 

5 that are made in exhibit 2? 

6 A No. What we l earned is that we had a fata lity in 

7 Benghazi . 

8 Q But t hat wou l d not have called into question the 

9 s ta temen t s made in exhib it 2? 

JO A No. That was j us t information as to the status of 

11 our personnel in Benghazi. 

12 Just additional i nf ormat i on? Q 

13 Uh-huh. A 

Q 14 That was not available at 6:30 when you approved 

15 this? 

16 A Uh-h uh. 

17 Q You have to say yes. 

18 A Yes . 

19 Q Yes? 

20 A Yes. Sorry . 

21 BY MR . DAVIS: 

22 Q Turn your attention back to ex hib i t 1 just briefly. 

23 So at the very bottom of t he page. email from Victoria 

24 Nuland to yo u and severa l ot her i hd ividu al s. moving up one. 

25 there's a response from Tommy Vieto r . and who's Mr . Vieto r or 
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was at the time? 

2 A National Security Counci l spokesperson. 

3 Q And he worked on your staff? 

4 A Yes. 

5 Q He worked for you? 

6 A Yes. 

7 Q And his response is. "I think that makes per·fect 

8 sense. Can also remind people it had nothing to do with 

9 Benghazi. 11 two exclamation points. 

10 How did you t ake his email to mean "Can also remind 

11 people that it had nothing to do with Ben_ghazi 11 ? What do yo u 

12 t hi nk he was referring to there? 

13 A I don 't know. I don't re memb e r this email until I 

14 saw it. 

15 Q Looking at it now. what do you thi nk he meant when 

16 he said, "Can also remind people that it had nothing to do 

17 with Benghazi"? 

18 A I don't know what he's referring to. 

19 Q Does he refer to the film just referenced in the --

20 A I don' t know. I don't want to suggest what Tommy 

21 was referring to . It could be any number of t hi ngs. He 

22 could be refe rring to t he warning. I j ust don't know what 

23 he's r eferring to. 

24 

y _ ) 

Q Do you recall at the time whether - - in the public 

arena. either through the press or through other individuals. 
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there was concern t hat the Cairo warning was somehow linked 

2 to Benghazi? Do you know if that discussion was on going ? 

3 A I rememb er there was just public discussion about 

4 wha t the warni ng was generally related to both Ca iro and 

5 Benghazi. Th at was certainly part of the ongoing series of 

6 questio ns we were being asked by the pres s. 

7 Q And was the press asking whether or not the film 

8 had anything to do with Benghazi dur i ng that time? 

9 A I remember the press asking about the fil m. about 

10 the warn in gs, about any aspec t . any angle of the developments 

II t ha t were taking place in both Libya and t he Middle East. 

12 Mr. Gowdy. Mr. Rhodes. the second sentence, this is the 

13 Nuland email to you. e t al, including Mr. Vietor , subject, 

14 Cairo warning. Last sentence , "This is why we took the 

15 precaution of sending both embassy staff home early that day, 

16 comma. well before the protest even began." 

17 Is it possible that Mr. Vietor's "it" was referring to 

18 that. the decision to make the addi t iona l securi t y precaution 

19 of emptying out your facility as opposed to what may or may 

20 not have happened in Benghazi? 

21 I ' m just trying to figure out what f ul l range of opt ion s 

22 of what " i t" could mean. Could it mean that? 

23 Mr. Rhodes. Agai n, I just I don't know what he's 

24 referring t o , so it ' s hard for me to hazard a guess . 

25 Presumably, it could be any range of t hi ngs that are 
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en compassed in that statement. 

2 BY MR. DAVIS: 

3 Q He finishes his email with two exclamation points . 

4 Doe s that mean anything to you. the fact that he put two 

5 exclamat i on points in the email? 

6 A That would not be uncommon for Mr. Vietor. 

7 Q Were there discussions internally between you and 

8 Mr. Vietor and anybody else on the email chain regarding 

9 protests in Benghazi. the film in Benghazi, or the Cairo 

10 warning in Benghazi? 

1 l A During which timeframe? 

12 Q I 'm sorry. between September 11 and the time the 

13 email was written , September 15? 

14 A Well. during that t i meframe. again . the people on 

15 th i s ema i l chain, certainly Tommy Vietor and Toria Nuland 

16 were responsible for responding to press inquir i es, preparing 

17 for daily briefings, so they are deal i ng with every possib l e 

18 question that we could have been getting about the events in 

19 Benghazi or the protests against us across the Middle East. 

20 Q Was there an assessment or a consensus betwee n the 

21 co re group of peopl e on this email chain that either the 

22 film, protests, or the Cairo warning had nothing to do with 

Benghazi? I ' m trying to understand why -- why he wrote that 

24 email in the manner he did? 

25 A Well. i t was no t the -- it was not our -- well. 
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I'l l speak for myself. You know. insofar as we're 

2 responsible for communications and messaging, we don't 

3 f ormulate the determinations about. you know. what the natu re 

4 of the attack was in Benghazi. We' re j ust in a position of 

5 trying to get the best answers and --

6 Q I 'm not asking for an official assessment. 

7 Mr. McQuaid. Hey. could you please let him finish. You 

8 cut him off. 

9 Mr . Rhodes. Yea h. We' re just trying to get the best 

10 in fo rma tion out that we have at the time. and we're also 

11 dealing with. i n addition to the attacks in Benghazi . a 

12 series of vio lent protests at our dip lomatic posts across the 

13 Middle East all week. So that was the context for this? 

14 BY MR. MISSAKIAN: 

15 Q Mr . Rhodes. I'm going t o show you a copy of that 

16 10 :08 statement. Mark thi s as e xhibi t 3 . 

17 [Rhodes Exhibit No . 3 

18 wa s marked for ide ntification.] 

19 BY MR . MISSAKIAN: 

20 Q Mr. Rhodes, I know I asked you this before . but 

21 why let me withdraw that. On the eveni ng of September 11, 

22 the group Ansar al-Sharia had taken responsibility for the 

23 attacks. Why wasn't that fact included in the statement th at 

24 

y _) 

was put ou t at 10:08 that you ha ve there i n front of you as 

ex hibit 3? 
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A We don't make our own determinations about who's 

2 responsible for attacks on our facilities based on the claims 

3 of extremist groups. We have to reach our own judgments. and 

4 we turn to our intelligence community to make those 

5 judgments. So we wou ld n't -- we wouldn't simply take at face 

6 value a claim by an extremist group . 

7 Q Well, I'm not asking you to take it at face value. 

8 but it could have been included in the statement that the 

9 group Ansar al-Sharia as a matter of fact had taken 

10 responsibility. That's not saying they did, but you could 

11 have reported that fact or included that fact that they had. 

12 Why wasn't - - why didn't that occur? 

13 A Again, because we make our own determinations based 

14 on t he assessments of our intel l igence community about 

15 something as serious as a responsibility for an attack. We 

16 wou ld not simply take at face value the claim of an e xtremist 

17 group. 

18 Q So you wanted to do -- you were waiting for a 

19 further investigation to be done? 

20 A Again, in any case like this, we wait until we 

21 rece i ve judgments from the intelligence community. 

22 Q Not only the intelligence community , but in this 

23 case. the FBI as well. Is that correct? 

24 A Yes. Whenever Americans are harmed, t here is also 

an FBI investigation that is a further fact that we ha ve to 
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take i nto account. 

2 Q And by this point in t ime, this is now September 

3 11th, the in telligence community had not weighed in, 

4 certainly the FBI had not weighed in as to what had occurred? 

5 A That's my recollection. 

6 BY MR. DAVIS: 

7 Q The th ird paragraph. the statement was beginning, 

8 ''Some have sought to justify this vicious behavior as a 

9 response to inflammatory material posted on the Internet." 

10 Who is the "some " referri ng to here? 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

A Again. my recollection is that in that period of 

time, there were different voices that we were seeing in the 

Middle East that were seeking to pr ovoke actions against our 

diplomati c facilities because of that video, and the re was a 

concern that we had to try to tamp down that situation. 

Q Who were those diffe re nt voices in the Middle East? 

A Different extremi st vo ices, different acto r s that 

we saw seeking to. again. call for protests at our facilities 

across the Middle East. 

Q How were you aware of these different voices? 

2 1 A Again. I remember. over the course of this day and 

22 the following days. hearing concern from the State Department 

23 that their embassies were becoming aware of that type of 

24 activity. 

25 Q So you heard from the State Department that they 
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were concerned? 

2 A Yes. 

3 Mr . Gowdy. Sir, before yo u lea ve that point. what 

4 happened s ubsequent to the issuing of this statement would be 

5 much less relevant than what you had heard prio r to the 

6 iss uance of this statement, so can you recall what that 

7 "some" may have meant prior to the is s uanc e of this 

8 statement? 

9 Mr. Rhodes. Well, what I certai nly ca n recall, again, 

10 is the ve ry serious concern that we had about the situation 

11 in Egypt, given how volatile the security environment was 

12 there and given the penet~ation of ou r embassy. So aga in . 

13 thi s statement is in the conte xt of re spondi ng to the attacks 

14 in Benghazi, and also an ongoing risk that we per ce i ved to 

15 personnel in Cairo, at a minimum, and again, in addition. I 

16 think we were hearing from different posts a concern that 

17 this ty pe of act ivi ty could spread. 

18 Mr . Gowdy. I understand that , but I think you told 

19 Mr. Missakian that you didn't want to in clude a specific 

20 reference to the perpetrator because of a lack of 

21 verif ication sufficient to include it, but yet, we're 

22 including someth i ng that just i s genera l ly covered by the 

23 word "s ome ." 

24 So how do you square the decision not t o include 

25 somet hing that has a certain amoun t of specificity with 
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something that really couldn't be any less specific than the 

2 word "some"? 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

Mr. Rhodes. Well, again, when it comes to an attack on 

Americans. we take very seriously working through the 

determ i nation and assignment of responsibility with our 

intelligence community. 

On the question of people seeking to incite violence 

against our diplomatic facilities . that was clearly taking 

place. and when we think about how we utilize messaging like 

this. we very much wan t to try to send signals of calming 

down the situation. These are the types of messaging that 

thi s is the type of messaging that is going to be utilized by 

posts who are trying to tamp down the situation. 

So again. my recollection is that the determination was 

made that it was important that we do what we could to try to 

tamp down the situation, informed by what had happened in 

Cairo and the concern that that could take place in other 

posts i n the Middle East. 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q Mr. Rhodes, you said that you're not an operator. 

you don't have any operational responsibility, but your job 

is to put out statements, and in relation to that, to try to 

get the best information available at the time that you would 

24 then draw upon to put in a statement. So just take us 

25 through it. 
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How did you , for yourself. make s ure you had the best 

2 information about what had occurred i n Benghazi t hat night? 

3 Who did you talk t o? What doc uments did you read? Who did 

4 you pi ck up the phone and call? What did you do to make sure 

5 yo u had th e best informat ion available that was t hen going to 

6 be re fl ected in the statement tha t's been mar ked as 

7 e xhi bi t 3? 

8 A Well, this is a stateme nt from the Secretary of 

9 State , originating from the State Dep ar tment . so fir s t of 

10 all. they would be pr incipall y res ponsible fo r putting 

II together t he statement. I would -- I wou ld play a 

12 coordinati ng function fr om the White House. In terms of the 

13 information. in this case. you know. I wou l d be rely i ng 

14 principally on the State Department. not only because i t's 

15 thei r sta t emen t bu t because it's r efe renci ng the i r awareness 

16 of t he l oss that we had suffered and the steps tha t Secre tary 

17 Cl inton ha d taken. i nc ludi ng speak i ng to t he President of 

18 Libya. 

19 Q So maybe i t 's fair to say tha t you really didn't 

20 take any a f firmative steps yo ursel f, be ca use you believed 

21 that the best informat i on available was coming from t he State 

22 Department t o yo u . Is th at f air? 

A Well. and aga i n. i t was the State Depa rtme nt 

24 statement, so in tha t i nstance, t hey are going to be the 

25 principal source of information and --
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14 

15 

16 

17 
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Q Did you view them as the best source of 

information? 

A I viewed them as an important source of 

information. given it was their people who had been attacked 

and that they were, yo u know, dealing with the response. 

Q So as far as you can recall today, that was your 

only source of info rmat ion that night? 

A Well, again. insofar as we were having many 

conversations around the White House, I'm aware that people 

I'm speaking to could have other sources of infor mat ion if I 

am talking to the senior National Security Counc il officials. 

They would have been the benefit of information from multiple 

agencies. 

Q 

A 

Q 

A 

What agencies? 

The intelligence community. 

Can you be specific? 

Again, when we --

18 Q I 'm not -- this is not, again, not a tri ck question 

19 but if you --

20 Mr. McQuai d. Okay. Mr. Mi ssaki an , you cut him off 

21 again. 

22 Mr. Missakian . Yeah. I'm just going to clarify the 

23 question for you. I thi nk it will help . 

24 BY MR. MISSAKIAN: 

25 Q You said the i ntelligence community would have. If 
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3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

you can't recall any speci fi c sources of i nformatio n that 

night, that's a perfectly acceptable answer, and so I don't 

want you to guess or speculate, but if you recall that 

somebody at the White House received information from a 

specific agency within the intelligence community, that' s 

A Okay. I see. 

Q -- what I'd l ike to know. 

A I don't have a recollection of, you know, a 
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specific piece of information within the intelligence 

community . I'm referring more generally to , in c i rcumstances 

l ike thi s that are very fluid, people are recei ving updates 

from different elements of the government. 

Q Okay. That's fair . Thank you . 

Ms. Rhee. This would be a good t ime to take a break. I 

15 think we are almost at the hou r . 

16 

17 

18 

19 

Mr. Missakian. Let's go of f the record. 

[ Discussion off the record.] 

Mr. Mi ssaki an . Let's go back on the record. 

Mr. Gowd)'.'.. Craig, given that we have vo tes coming up, 

20 do you want to give 

2 1 

22 

23 

24 

25 

Mr . Missakian. Go off the record. 

[Discussion off the record.] 

Mr. Missak ian. Let 's go back on the record. 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q I'm going to mark 2 documents. one. exhibit 4; the 



2 

3 

4 

5 

next one. ex hib it 5. 

Q 

[R hodes Exhibits No. 4 and 5 

were ma rked for identification.) 

BY MR. MISSAKIAN: 

For the record, I ' ve given you exhibit 3 as a 

6 multi-page emai l . I think I have the numbers wrong. 

7 Exh ibit 4. Go off the record for a second . 

8 [D iscussion off t he record . ) 

9 Mr. Missakian. Okay. Back on the record . please. 

10 BY MR. MISSAKIAN: 

II Q Have you had a chance to re view those documents? 

12 Ms. Sachsman Grooms. Craig, can you just put on the 

13 record what you're --

14 Mr. Missakian. Yes . For the record, ex hibit 4 is a 

15 mult i- page email . The first one on top is from Benjamin 

16 Rhodes to a var i ety of people dated September 13th, 2012. 

17 Exhibit 5 is the email fr om Benjami n Rhodes dated 

18 September 4th . 2012 -- September 14th. 2012. 

19 A Yes. 

20 BY MR. MISSAKIAN: 

36 

21 

22 

23 

24 

25 

Q Focusing first on exhibit 4, do you recognize th i s 

document? 

A Yes. 

Q Did you review this document in preparation for 

you r interview here today? 
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A I saw it this morning. 

2 Q Okay. The subject line is "USG public response to 

3 events in Libya and Egypt." 

4 So is it fair to say that these talking points were 

5 meant to cover what had occurred in Benghazi as well as in 

6 Cairo? 

7 A My recollection is that these were intended to be 

8 used across the region to respond to the ongoing protests 

9 that were taking place. 

10 Q My question is. is it fair to say that the -- this 

11 document, the talking points were also intended to cover the 

12 events t hat had occurred in Libya as well? 

13 A They weren't intended to describe the events i n 

14 Libya. They were inte nded to be used by government 

15 communicators who were responding to the ongoing protests 

16 that were taking place across the region. 

17 Q Okay. Well, in this document now, this is 

18 September 13th, 2012, did you intend, through this document. 

19 to tie the video to what had occurred in Benghazi? 

20 A No. 

21 Q Then how did you expect people hearing these 

22 talking points on the movie to understand they related to the 

23 events 1n Libya? 

24 A So my recollection of these points is that we were 

25 profoundly concerned about ongoing protests taking place 

I 

I I 

I I 
I 
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across the region. This was on a Thursday. Friday prayers 

2 was identified for us as a day in which it was most likely 

3 that there would be violent protests across the Middle East 

4 because people assemble in large groups after going to Friday 

5 prayers , and we were seeking to provide information that our 

6 government communicators, including our embassy posts could 

7 use to try to get ahead of those events and try to avoid the 

8 worst possible outcome on Friday. 

9 Q When you prepared this memo now on September 13th, 

10 2012. does it reflect any information that you recei ved in 

11 any classified briefing or classified document? 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

A 

Q 

Exhibit 4? 

Exhibit 4, yes. 

A I thin k if you look at the contents of that series 

of points. it reflects a very deep concern that this video 

was being ut i liz ed by extremists and bad actors t o try to 

provoke violent protests at our diplomatic missions, and we 

were seeking to do everything we could to minimize and 

mitigate that situation. 

Q My question is a different one. Does the content 

21 of th is memo reflect any information that you derived from 

22 any classified briefing or classified document? 

23 A I do not think so. 

24 Q And just so we ' re clear. by thi s "Talking Points on 

25 Movie ," you never intended to draw a connection between the 
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video and the attacks in Benghazi. Is that your testimony? 

A Yes. I think if you look at the contents of the 

points. they're very much focused on seeking to mitigate the 

public respo nse in the Middle East to that video and the 

ongoing protests that were taking place because of it . 

Q Now, the first sentence before the section that has 

the talking points on the movie refers to a call. Do you 

recall what -- do you r eca ll the call that you referred to in 

this email? 

A I don't remember one call. I do remember there 

were many calls taking place over t he course of the week 

among interagency communicators about how to try to calm the 

situation in t he Middle East. 

Q 

A 

Q 

But you don't recall this specific call? 

I don't remember that specific call. 

Okay. After that. you say, "adapted from the 

17 Secretary's words this morning." What Secretary's words are 

18 you referring to? 

19 A I believe she made a publ ic statement that had some 

20 of those messages within it. 

21 Q Was that what's sometimes referred to as her 

22 Morocco statement? 

23 

24 

25 

A 

Q 

A 

I don ' t remember where s he gave it . 

How did you get it? 

How did I get her statement? 



Q Yes. 

A I don ' t r emember how I wo uld have specifically 

gotten her statement. There are many ways to re ce i ve her 

public statements. 

40 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

Q Sure, but do you recall somebody sending it to you? 

JO 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

Do you recall asking for it? I mean, how did the Secretary's 

remarks that morning become the basis for this "Talking 

Points on the Movie" memo? 

A I don't remember how I received her remarks. 

Q Now, between September the evening of 

September 11 around 10 o'clock when that statement went out, 

and when you put this "Talking Points on the Movie" memo 

together. what did you do to ensure that you had the latest. 

mo st accura te information about wha t had occur red in 

Benghazi? 

A Again. I remember being very focused over the 

17 course of this time period on the very fluid ongoing events 

18 in t he Middle East, including . again. protests. some have 

19 been violent at our diplomatic facilities. That was 

20 consuming a significant amount of my t ime. With respect to 

21 the events that had taken place in Benghaz i. you know. I 

22 would have deferred judgment as to what had taken place to 

23 the guidance we received from the intelligence community. 

24 Q I just have a few minutes left. so let's finish 

25 wi th that . 
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Do you -- what guidance from the intelligence community 

do you recal l receiving during that period from September 

11th through that following Sunday, September 16th? 

A I remember it being consistent with the talking 

points that they were preparing for potential publ ic use in 

that they didn't have a specific assignment of responsibility 

but they were piecing together bits of information about what 

they thought had taken place. 

Q I'm not asking you at this point about the content. 

A Yeah . 

Q I 'm asking you specifically about how did you get 

that information. Was it in written form ? Did somebody show 

up and give you a c l assified briefing? 

A Yeah. 

Q How did that occu r ? 

A How do I receive inte l ligence? 

Q Well, you can start with how you recei ve i t 

generally, but I ' m more interested in how you received it 

specifically that week? 

A Again, I don't have a recollection of individual 

21 intelligence briefings from that week . It would ha ve --

22 generally, it's t he case that at t he beginning of certain 

23 meetings, there is an intel l igence briefing that's given 

24 where I receive written products on a regular basis from the 

25 intell i gence community. 
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Q Okay. Ha ve you attempte d . si nee then. to compare 

2 the inte l l i gence yo u received t hat week with t he what' s been 

3 re ferred to as the HP SCI ta lk ing points? 

4 A I have not . 

5 Q Okay. All right. So I' ll just ask you a couple of 

6 ques tions about exhibit No. 5, then we'l l wrap up ou r hour. 

7 And ex hibi t 5 is an email from you t o a variety of people on 

8 Septembe r 14t h at 8:09 p. m. 

9 Te ll us what we ' re look ing at here ? 

10 A This would be prep mat eria l s for Susan Rice' s 

11 appearance on Sunday t al k s hows. 

12 Q And we'll talk about th at prep later. Aga i n , is 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

any i nformation contained in this email de r ived f r om 

c las si fied information? 

A I don't believe so. 

Q And I 'l l just ask you, was this document int ended 

to expla in . refer to, discuss what had occ urred at Benghazi 

in any way? 

A Ag ai n. my reco llect ion is that we were providing 

Susan Ri ce with the talking points that were bei ng prepared 

for HP SCI, and we were going to make su re that her prep 

22 materials i nco r pora ted th at. In looking at this docume nt , 

23 t he information that we received -- the i nformat i on that 

24 relates to the attacks i n Benghaz i wou l d have been fro m our 

25 press guidance. 



Q This document was meant to be part of the packet 

2 tha t Susan Rice would have used to prepare for t he Sunday 

3 talk shows. correct? 

4 

5 

A 

Q 

Yes. 

Okay. And you as ked her to go those Sunday talk 

6 shows. correct? 
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7 A I did ask her on behalf of the White House after --

8 yes, I did. 

9 

JO 

11 

12 

13 

14 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

And why didn't Secreta ry Clinton do the talk shows? 

I don't know . 

Did you talk to her about it? 

I di dn ' t speak to her personally. 

Who did you speak to? 

I remember asking her staff if she would be 

15 available for the Sunday shows. 

16 

17 e l se? 

18 

19 

Q 

A 

Q 

Okay. Who on her staff. Cheryl Mil ls or somebody 

I belie ve it wou ld be Philippe Rei ne s. 

Did he tell she would not do the shows. and if he 

20 said that, did he give an explanation? 

21 

22 

23 

24 

25 

A 

Q 

I don't remember hearing an explanation from him. 

Okay. My hour is up. so we'll hand over the baton. 

Mr . Missakian. Off the record . 

[Di scussion off the record.] 



44 

[4:15 p.m.J 

Ms. Sawyer. Okay, we will go back on the recor d . 

EXAMINATION 

BY MS. SAWYER: 

2 

3 

4 

5 Q Mr. Rhodes, my name is Heather Sawyer . I 'm one of 

6 the counsel with the minority members of the se l ect 

7 committee. Than k you for being with us today and agreeing to 

8 appear voluntarily to answer our questions. I'm joined by 

9 Congressman Schiff, who is a member of the select committee, 

10 but also the ranking member on the House Permanent Select 

II Committee on Inte l ligence . I know he has some questions. 

12 So I'm going to just start with a fe w follo w-u p 

13 questions from the last hou r, and then we will ju s t move from 

14 there, and the Congressman will also have some questions 

15 after I have a few minutes with you. 

16 Just returning briefly to exhibit 2, that email chain is 

17 dated, that bottom one there from Victoria Nu land that was 

18 discussed, is dated September 11. The ti me stamp on it is 

19 6:10 p .m. You know, it 's our understanding that eastern time 

20 the attacks in Benghazi started maybe 2~1/2 to 3 hours before 

21 this email would have been sent. So is it fair t o say that 

22 that was pretty preliminary in the understanding of wha t had 

23 happened in Benghazi? 

24 A Yes, thi s would have been ve ry preliminary. 

25 Q And when you were explaining kin d of what the goal 
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was here. the way you put it and explained it to us was that 

you endeavored to put out information as we understand it at 

the time. So was that kind of the goal here. was to put out 

the information to the best that you understood it at that 

time. 2-1 / 2 to 3 ho urs into the attacks? 

A Yes. It was a fluid and ongoing situation that was 

attracting public attention . so this would be a very 

preliminary comment. 

Q And it wasn ' t intended to be the definitive 

statement as to what had happened in Benghazi? 

A No. And my reco l lection is that that event was 

still very much in progress. It was meant to be essentially 

a holding comment that the State Department could use . 

Q And since you were endeavoring t o put out the 

information as you understand it at the time . presumably you 

would update that information when i t was available and ready 

to be released into the public domain. 

A Yes. The common practice in situations where you 

are dealing with very fluid events overseas is to regularly 

provide updates as we gain a better understanding of those 

events. 

Q And that would have been true about any of the 

comments in that email, including, fo r example , that bottom 

l i ne , which says, quote: "We have no information regarding a 

connection between these incidents. " end quote. To the 
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extent di ffe rent information came in on that, that mig ht be 

2 updated? 

3 A Yes. And, i n fact, that statement makes clear that 

4 that represents our best information at that time. 

5 Q And that principle, that you endeavor to put out 

6 information as you understand it at the time. is that a 

7 governing principle about the work that you were doing that 

8 week with regard to Benghaz i, and more broadly. with regard 

9 to the reg ional unrest? 

10 A Yes. Often over the course of that week. and in 

II general, we have to respond to complex events as they are 

12 happen i ng, and the way i n which we respond i s to put out the 

13 best i nf ormat ion that we have at a given time. 

14 Q And I t hi nk you were trying also to explain that at 

15 different times the message you are trying to communicate 

16 with the public may have different goals. Is that accurate? 

17 A Yes. that's right . 

18 Q So sometimes the goal might be addressing something 

19 that you anticipate will be happening i n the future. like the 

20 potential for future protests. Is that accurate? 

21 A Yes. I remember being deeply concerned over the 

22 course ·of this week about the potential f or protests and 

23 violence at our diplomat i c posts. and much of our messaging 

24 over the course of the week, in the region in particular. was 

25 focused on trying to mit igate that type of activity. 
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Q And then sometimes certainly the r e mi ght be a 

2 statement partic ula r to expla i ning exact l y what happened i n a 

3 particular place like Benghazi? 

4 A Yes, but that would be a different e xe rcise. 

5 Q Than the one we are potentially -- it cou ld be? 

6 A Yes. 

7 Q Is it possible that there could be some pieces t hat 

8 you would be called upon t o exp l a in both things, both wha t 

9 had happe ned in Benghazi and what had happened more broadly? 

10 Mr. McQuaid . I'm sorry, please ma ke sure that you 

11 direct him towards the time pe riod and not generalize. 

12 BY MS. SAWYER: 

13 Q My apologies. Ple ase presume that in the questions 

14 that I ask that I am li miting yo u to the timeframe that my 

15 understanding was had been agreed to, wh ich is the week of 

16 the attacks. but also specific to j ust messagi ng about the 

17 attacks. And I believe it was t he mont h of September. Is 

18 that accurate? 

19 A Yes. So we. for instance, are often preparing for 

20 press briefings i n which we are going to be asked about a 

21 va r ie ty of different events. and therefo re our messaging has 

22 to be able to speak t o different audiences and acc omplish 

23 different objectives. 

24 

r _) 

Q And aga in . r egardless of the obj ective. the goal 

that you had. which was , as you have put it. endeavor to put 
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out information as you understand at the time, would that 

apply regardless of kind of what the goal is of the message? 

A Yes, that would be a uniform principle. 

Q And therefore, since it's the best information at 

the time. that information might change and therefore what 

you would communicate to the public might change. 

A Yes. 

Q So just directing your attention, we will just move 

to exhibit 3, which my colleagues discussed with you a little 

bit. And this is the document that up at the top says, 

"Statement on the Attack in Benghazi . Press Statement Hillary 

Rodham Clinton," and this is the one, I think that you 

indicated you thoug ht ha d come out around 10 or so on that 

same evening, the night of t he attack, September 11th. Is 

that 

A Yes. 

Q And you had. I think. explained to us that. you 

know. the re were certain things in your mind and goals, and I 

th i nk as you described it. you said the principal concern was 

the safety of our people, preventing further instability. 

encouraging ca l m. Just generally, and I ce rta inly would be 

happy to give you time to rea d it, did you feel that those 

goals were accomplished with this statement? 

A Yes. I think it provides a re sponse to the attack 

on our facility in Benghazi. while conveying our commitment 
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to the security of our personnel and expressing a statement 

2 of American values in response to the general en vironment in 

3 the region. 

4 Q I mean, you had explained the sentence that you 

5 were asked about. the one that says. quote. "Some have sought 

6 to justify this viscous behavior as a response to 

7 inflammatory material posted on the Internet. " as an effort 

8 to push back against ind ivi duals who might use this incident 

9 or the viscous behavior as justifiable or to incite -- to use 

10 the video. 

11 A Yes. we were deeply concerned by the way in which 

12 people had used the video to incite certainly the protests 

13 that took place in Cairo. And, again. there were i ndications 

14 that there might be similar efforts in different parts of the 

15 Middle East. 

16 Q So in that regard. would it be fair to cha racterize 

17 that sentence as somewhat prophylactic. as an effort to send 

18 a message, that that sentence combined with the following. 

19 which goes on to say. "The United States deplores any 

20 intentional effort to denigrate the religious beliefs of 

21 others. Our commitment to religious tolerance goes back to 

22 the very beginning of our Nation. But let me be clear: 

23 There is never any justification for violent acts of this 

24 kind." end quote. What was the goal of kind of that message 

25 there? 
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A So it was. in part. to try to reduce and mitigate 

2 the potential fo r further i ncitement and violence going 

3 forward. given that we had indications that people were going 

4 to be trying to utilize this video to i ncite attacks against 

5 or protests against U.S. diplomatic facilities. When you 

6 have a statement of this nature that is being issued by the 

7 Secretary of State. that forms the basis of how embassies and 

8 posts are communicating in their own environment in their own 

9 countries. And this type of language would be utilized to 

10 try to prevent further incitement. further violence. 

II Q And did you understand the purpose of this piece in 

12 any way to be to provide a definitive accounting of what had 

13 actually happened in Benghazi that night? 

14 A No, it was not intended to serve that purpose. 

15 Q And was it in any way intended to identify or name 

16 the individuals responsible for what had happened, even by 

17 kind of a categorical description, the in div idu als 

18 respons ible for what had happened in Benghazi? 

19 A No. it was not intended to assign responsibility 

20 for the attack on any i ndividual or group. 

21 Q And even that sentence. "Some ha ve sought to 

22 justify," did you un ders tand this as speaking to t he 

23 particular motivations of the i ndiv iduals who had been 

24 responsible for what had happened i n Benghazi? 

25 A My recollection is that that would have responded 
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to the general events taking place in the region as a whole. 

2 Mr·. Sch if f. If I could just fol low up on that . You 

3 know, we tend to view Benghaz i in isolation and not think 

4 about what else was going on i n the region and th roughout the 

5 Muslim world at the time . Was there a concern that this 

6 video might be percei ved in the Muslim world as having been 

7 essentially made or sponsored by the U.S. Government or 

8 e xpressing the views of the U.S. Government? 

9 Mr. Rhodes. Yes . Often when we see products of that 

JO nature, we see extremists who seek to link the video to the 

11 U.S . Government or the policies of the U. S. Government. 

12 That's been the case. Congressman. with Koran burnings and 

13 other incidents where we have seen events that were not 

14 controlled by the U.S. Government utilized to spark pro tests 

15 and even violence against our personnel overseas. 

16 Mr. Schiff. Isn't it also the case that in many parts 

17 of the world people can't understand how something could be 

18 aired. even online, in the United States i f the government 

19 didn't want that, they don't ha ve an understanding of our 

20 First Amendment freedoms and think that it wouldn't be aired 

21 if the government didn't want it to be aired? 

22 Mr. Rhodes. Yes. And, fra nkl y, i n some parts of the 

23 world people have that view because that 's the case where 

24 they live. Their own governments wo uld have greater control 

25 over the information space. 
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Mr . Schiff . And I assume for that r eason i t was 

2 important to include the statement that the U. S. "deplores 

J any int entiona l effort to denigrate the religious beliefs of 

4 othe rs ," so that peop l e would be aware this is not t he U.S . 

5 Governmen t speaking t h ro ugh this video . we deplore that 

6 message. 

7 Mr. Rhod es. Yes. we felt it was very import ant to 

8 separate ourselves and condem n the message in t he video given 

9 the r i sk it could pose to U.S. per sonnel and diplomats 

10 se r vi ng overseas. 

11 Mr. Schiff. But it would no t have been enough to say 

12 tha t alone. because then some might infer that j us t by 

13 condemning t he vi deo you're imply i ng that t he video justified 

14 the viol ence. So it was al so ne cessary t o make it abundantly 

15 clear t hat th ere is never an excuse fo r t h is kind of 

16 violence. 

17 Mr. Rhodes . Yes. And it ' s a complicated e xercise in 

18 that we have to defend t he right of freedom of speech while 

19 at the same time making clear that that speech does not 

20 ref lec t the views of the United Sta t es Gove r nmen t . 

2 1 Mr . Schiff. So this paragraph that you were as ked abo ut 

22 really seeks to accomplish bo th those objectives. say i ng th i s 

is not the U.S. Government speaking. we don't agree wit h this 

24 message , and at the same ti me t hi s is never justificat i on f or 

25 vio l ence. 
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Mr. Rhodes. That's right. 

2 Mr. Schiff. And. you know . I would imagine, and correct 

3 me if I'm wrong, that in the wake of a tragedy like having 

4 some of our personnel killed, you know, first you want to 

S condemn the attacks. You want to express condolence for 

6 those who are l ost. You want to indicate what you are doing 

7 to protect the personnel . And then you want to issue any 

8 statement that might help protect or curb any further 

9 violence against Americans. Would those be some of the 

10 primary objectives? 

11 Mr. Rhodes. Yes. And my recollection of the course of 

12 t hat week is that when you have a tragic loss of U.S. 

13 personnel, your desire to do whatever you can to aver t any 

14 further harm to our dip lomats is that much greater. And so 

IS we wanted to do whatever we could to protect our people, both 

16 physically. their physical secur ity. and in terms of trying 

17 calm the situation in t he region . 

18 Mr. Schiff . And that would be the foremost priority in 

19 one of the earliest statements on the events. It's not 

20 necessarily the time and place to be going i nto detail about 

21 what the intelligence community or others may think about who 

22 the specific parties responsible would be . 

23 Mr . Rhodes. That's right . And it wou l d again. the 

24 purpose of this statement was not to make a determination of 

responsibility f or an event that. again , was still so f l uid . 
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Mr . Schiff . The staff is going to go through the 

2 documents with you i n much greater detai 1. but. you know. I 

3 would like to give you an opportunity to respond to kind of 

4 the overar ching allegation that's made concerning the public 

5 statements in the immediate aftermath of Benghazi . And as I 

6 best can understand it, the allegation is that there was an 

7 effort to create a narrative at odds with the facts for some 

8 political purpose. 

9 And I wonder i f you would like to comment on that. You 

10 said you knew Ambassador Stevens. And, you know. what's yo ur 

11 reaction to. you know. this theory that's been continually 

12 propagated out there that there was an effort to spin this, 

13 to tell a political story at odds with the facts? 

14 Mr. Rhodes. Wel 1, f irst of al 1. I did know Ambassador 

15 Stevens and. you know, consider his loss i n Benghazi. along 

16 with the others who I didn't obviously have the privilege of 

17 knowing, you know, one of the most painful even ts that has 

18 transpired while I have been in government. And. you know. 

19 

20 

21 

22 

') 'l 
.... .i 

24 

15 

to those of us who knew and worked with him. he represented 

not just what was best about what we were trying to do in 

Libya, but what's rea lly best about what the United States 

tries to do around the world. 

I'd say that in terms of your question, you know . first, 

what I remember about this week is that we were enormously 

co ncer ned about th is video and the protests that we were 
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seeing around the world. I remember that we had an 

2 expectation that on that Friday there could be significant 

3 violence in different parts of the Muslim world at our 

4 diplomatic facilities. I remember being personally concerned 

5 about individuals who I knew who worked in those embassies . 

6 I remember that Friday, there was a breach of our Embassy in 

7 Tunis and a black flag raised at that facility. There was a 

8 breach of our Embassy in Khartoum. There was a tor ch ing of 

9 an American fast food restaurant i n Lebanon. 

10 And again, many of us who worked in the White House and 

11 the State Department were personally concerned. These were 

12 our friends and colleagues who worked in these facilities. 

13 So the concern expressed over the course of this week about 

14 this video was entirely rooted in our desire to try to calm 

15 tensions in the Middle East. 

16 With respec t to the events in Benghazi. in any situation 

17 where you're trying to, again. put forward information to the 

18 American people related to a terrorist attack or an ongoing 

19 international crisis, by definition, that information is 

20 going to evolve as the intelligence community reaches its 

21 judgments and we try to put that information out as best we 

22 can. And that's what we did. certainly, in this case. 

So again. you know, as a personal -- on a personal 

24 matter, what I will most associate with the attacks in 

25 Benghazi is the loss of someone I knew and respected. Chris 
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Stevens . 

2 Wit h regard to this broader question, I fee l very 

3 strong l y that the United States needs to do whatever we can 

4 to protect our people. and sometimes that i nvolves dep l oyi ng 

5 resources, sometimes t hat i nvolves messaging in a way that 

6 seeks to minimize t he type s of s itua tions t hat can get out of 

7 control, whic h is wha t we saw in the manipulation of this 

8 video by certain extrem i sts. 

9 Mr. Sc hiff. And t he statements of the Secretary and 

10 that you worked on were designed to mi nimize the risks of our 

11 personne l ove rseas, they were not part of a pol i tica l 

12 strategy i nvo l ving Mitt Romney, as you were asked ear lier . 

13 Mr. Rhodes. My recol l ect ion, to give you a speci f ic 

14 e xamp le of how much our focus was on ou r personne l ' ove r seas , 

15 i s one of the things we di d this week is we tr i ed to identi f y 

16 thro ugh the State Department t he alumni of all U.S. exchange 

17 programs in Middle Easte r n countries so that we could see if 

18 they could be activated and motivated to speak out against 

19 the incitement against t he United States, i n support of the 

20 presence of the United States i n these countr i es. That's the 

21 type of t hing t hat we were worried about, you know, how ca n 

22 we do whateve r we can to protec t our peop l e. 

23 It's the nature of wor ki ng i n t he White House and i n 

24 Washing t on th at we are going t o recei ve questions from the 

25 press t hat ha ve di fferent eleme nt s. Some are focused on 
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foreign policy. Some may be political . And so at the same 

2 time that we are doing everything we can to resp ond to 

3 eve nts, we a re having to re spond to the questions that we are 

4 getting every day in our briefing . 

5 Mr. Schi ff. Were you ever pressured by anyone to alter 

6 the facts to conform to a politically mot i vated narrative? 

7 Mr. Rhodes. No. 

8 Mr . Schiff. I think that's all I have. I yield back to 

9 the staff . Thank you. 

10 BY MS. SAWYER: 

11 Q So pi cking up from there, and just having you take 

12 a brief look at exh ib it No. 4 that was discussed in the last 

13 hour . And this, again, was an email. The top line is 

14 actually from you . It's a three - page document. But just 

15 directing you to the actual originating chain of this email, 

16 which is the third page, which is fr om Bernadette Meehan . 

17 The subject line there, the one that you were asked about, is 

18 actually her subject line, not yours. Is that accurate? 

19 

20 

A 

Q 

That's correct. 

So t o the ex ten t one might try to ascribe to you a 

21 particular intent based on the subject line on the first page 

22 where it's just , the subject line is re : "U SG public 

23 response to events in Libya and Egypt," t hat wasn't actually 

24 a subject line that you authored. Is that accurate? 

25 A That's correct. 
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Q And you had explained in the last hour that the 

goal of what you were doing here was to help i n advance. And 

the date of your email is Thursday, September 13th. You did 

talk a little bit about the concerns in particular that 

people had coming up on Friday prayers in the evening and 

that you had indicated that this document was really designed 

to help people have points to communicate publicly in an 

effort to address that regional unrest. Is that accurate? 

A That's correct. I have a very clear recollection 

of the fact that on that Thursday we were ac utely concerned 

about what we as a government were saying about this video 

given the likelihood of protests after Friday prayers across 

the Middle East. 

Q And Congressman Schiff, with regard to -- one of 

the things, first before I ask you that question, that 

Bernadette Meehan references in her ver y initial email that 

starts the chain is thanks for cooperation. It says: "To 

recap. both the President and Secretary Clinton released 

written statements, and made on camera statements." I think 

one of those statements, obviously, would be wha t we have 

discussed at some length in exhibit 3, is that accurate. f rom 

the Secretary? 

A Yes, I believe so. 

Q And so. you know. the Congressman walked you 

through that third paragraph in exhibit 3 and kind of. you 
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know. had you explain. I think. quite fully and well, kind of 

what each purpose was the re. And just l ooking at that 

paragraph and thinking about what he and you discussed. and 

now l ooking at. again, the front page of exh ibit 4. you know , 

one of the things he asked you was whether the goal was in 

some ways to distance the United States from these videos and 

expla in that the United States Government was not responsible 

for those. 

That. to me. seems to be what's reflected in that second 

bullet there. Is that just an accurate representation when 

it says, "As Secretary Clinton said today, the United States 

Government had nothing to do with this movie"? 

A Yes, that would be the intention of the statements. 

Q You know. and I think as you both discussed with 

regard to exhib it 3. that nex t bul l et then goes on to say, 

"Once the U.S. Government has been distanced. to also then 

expla i n that no nethe l ess there is no justification f or 

viole nce." And that was another goal, was to make clear that 

regardless of what the U. S. Government was say i ng i n terms of 

dista nc ing itse lf and our respect for religious beliefs. we 

stil l were not condoning violence. 

A Yes. that is correct. 

Q And t hen agai n. a little f urther down . in the fifth 

bul l et point. another principle t hat you both disc us sed is 

just expla i ning why the Uni ted States couldn't simp l y stop 
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that video from being released. 

2 A Yes . That was something that I recall being of 

3 particular importance to State Department posts overseas who 

4 we re having trou ble explaini ng tha t point to their audiences. 

5 Q And with regard to the goals here. was it your 

6 intent. understanding. or kind of your task or goal here to 

7 in any way provide a definitive accounting of what had 

8 happened in Benghazi with exhib it 4? 

9 A No. My recollection is that these points served a 

JO very different purpose in. again, seeking to deliver 

11 messaging about this video in ways that would be most useful 

12 to reducing tensio ns around the world. 

13 Q So it wasn ' t in that regard. I'm just going to say, 

14 it wasn't backward-looking in terms of asse ss ing what had 

15 ha ppened in Benghazi. It was more a forward - looking measure 

16 to t ry to help people going forward, help make our people 

17 safe ar ou nd the world? 

18 A That 's my reco lle c ti on, and it was e xpress ly in the 

19 context of preparing for Friday . so it was looking forward. 

20 And it was no t intended to be a statement of -- regarding 

21 what we understood to be the facts as t o what transpired in 

22 Benghazi. 

Q So gi ven that the Members are goi ng to have t o 

24 vote . I think what would help just i n terms of our time with 

25 you is if we j ust kind of stopped ou r questioning for now, 
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and we will defer our time and allow the Members who are here 

2 an opportunity to ask you questions while they are , if you 

3 are available. 

4 A Yeah , of course . 

5 [Discussion off the record.] 

6 Mr. Jordan. I'm going to go back to where --

7 Mr. McQuaid. Make sure we are on the record and we know 

8 what time it is on the record. 4:44. 

9 Mr. Jordan . So. Mr·. Rhodes. let's go back to e xhibit 

10 No. 3, the 10:08 statement the night of the attacks. The 

11 sentence that you were discussing earl i er with minority 

12 counsel. paragraph 3. "Some have sought to justify this 

13 viscous behavior as a response to inflammatory material 

14 posted on the Internet." And I think you said something to 

15 the effect in the previous session that this was not meant to 

16 ascribe a motive for the tragedy in Benghazi. but more in a 

17 genera l context. Can you elaborate on that? 

18 Let me ask it this way: What exactly did you want to 

19 accomplish with that sentence? 

20 Mr. Rhodes. Again, our concern -- one of our concerns 

21 was that we saw efforts to utilize the video to incite 

22 protests. including the type of violent protests that we saw 

23 in Cairo. And so I recall that we wanted to have messaging 

24 in the statement that sought to reduce tensions associated 

25 with the video. 
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Mr. Jordan. So was this sentence not meant to convey 

1 anything regarding Benghazi and Libya? 

3 Mr. Rhodes. No . I clon't believe so. 

4 Mr. Jordan. You don't think -- this sentence was not 

5 about Libya in any way, shape. or form? 

6 Mr. Rhodes. Again . I believe tha t i t was intended to 

7 address the broader context in the region. 

8 Mr. Jordan. So that's 1r1hat has me wondering. Then vJas 

9 there viscous behavior in other places that day? 

JO Mr. Rhodes. Yes. Certainly in Cairo. 

I I Mr. Jordan. But no -- I mean, Pat Kennedy described 

12 Cairo as spray paint and rocks . Obviously, Bengha zi was much 

IJ different. So you're saying that viscous behavior applies to 

14 Cairo but doesn't apply to Benghazi? 

15 Mr. Rhodes. Again . I think it applies generally to the 

16 fact that we had indications that there were individuals who 

17 might seek to use this video to justify violencelo 

18 Mr. Jo rdan. I'm asking about the two terms : vi scous 

19 beh avior. You said this sentence doesn't apply to Libya in a 

20 general sense or Benghazi in a specific sense, but does apply 

2 1 to other events in tl1e ,·egion; namely, Cairo. Is tl1at 

22 accurate? 

'), 
_J Mr. McQuaid . Mr. Jo ,·dan. please make sure that he gets 

2~ to f i nish his questions. 

M,· . Jordan. Okay. 
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Mr. Rhodes. Again, this is taking place in the context 

2 where we have a protest that turned violent at our Embassy in 

3 Cairo, an d we have the attacks in Benghazi . The situation is 

4 fluid. There are indications that we are getting from the 

5 State Depa r tment that there are other actors who are seeking 

6 to incite people related to this video. And so one of the 

7 objectives in our messaging was to have a statement that. 

8 again, sought to minimize our association with this video. 

9 Mr. Jordan. And I understand you conveyed that is one 

10 of your objectives, but I'm specifically, again, just for the 

11 record. asking that sentence you said does not apply, is not 

12 meant in any way to convey anything about Libya, it's about 

13 Cairo and the rest of the region. 

14 Mr. Jordan . Again. it's not intended to assign 

15 responsibility for what happened in Benghazi. It's meant to 

16 describe the context of what happened, what's happening in 

17 the region. 

18 Mr. Jordan . You mentioned context a couple of times 

19 here. When I look at context. I look at this document. The 

20 heading is "Statement on the Attack in Benghazi." Paragraph 

21 one: I condemn in the strongest way the attack on our 

22 mission in Benghazi. We are securing personnel and 

23 facilities. One of our officers was killed in Benghazi. 

24 Next paragraph: I have talked to the Libyan President. So 

25 everything in this document is about Libya and Benghazi 
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e xcept you're saying this sentence doesn't apply to Libya and 

2 Benghazi. 

3 Mr. Rhodes. Again, as I look at this statement, my 

4 recollection is one of the objectives was to convey that we 

5 were doing everythin g we could to secure our diplomats in 

6 facilities around the world. If you look, for example, at 

7 the last sentence of the statement, it's intended to be about 

8 that general principle that we will work with partner 

9 countries around the world to protect our personnel, our 

10 missions, and our American citizens. 

11 Mr. Jordan. And the sentence may have been -- this is 

12 probably a good sentence for you to put out. but put it out 

13 under a different heading, put it out this is a statement on 

14 the attack in Benghazi. So that ' s what - - the context I see. 

15 I'm good, Mr . Chairman. 

16 Chairman Gowdy. Mr. Rhodes. I think towards the end of 

17 Mr. Missakian. you were getting into the fact that you asked 

18 Ambassador Rice to go on the Sunday morning talk shows. Did 

19 you also select her? Did someone else select her and you 

20 were merely the conduit of information or did you pick her? 

21 Mr. Rhodes. So my recollection is that we were -- we 

22 heard from all of the Sunday shows that they wanted a guest 

to appear . That 's not unusual if there is a major national 

24 security ev ent. And so they put in a r eques t for a guest who 

25 can speak to national security-re l ated issues . 
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Then I would have been -- that would have been re l ayed 

2 to me to then try to identify who is available, essentially. 

3 And then I would go through a process of determining who's 

4 availabl e to appear. 

5 Chairman Gowdy . Who would have been your number one 

6 draft choice? 

7 Mr. Rhodes. I recal l reaching out to Secretary Clinton 

8 first . 

9 Chairman Gowdy. Through Mr. Philippe Reines? 

JO Mr . Rhodes. That's my recollection. 

11 Chairman Gowdy . All r ight . And did he say, "I'll get 

12 back to you after I talk to her." or did he tel l you "no "? 

13 Mr. Rhodes . I don't remember hearing back from him, but 

14 I also remember that she did not frequently appear on the 

15 Sunday shows. so it was not unusual for her to not be 

16 available . 

17 

18 

19 

Chai rman Gowdy . You say she didn't frequently appear on 

the Sunday shows . Had she appeared in the past? 

Mr. Rhodes . She had, but not with a great degree of 

20 r egulari t y. 

21 Chairman Gowdy. I think she appeared in the past with 

22 respect to Libya . hadn't she? 

23 Mr. Rhodes. I don't remember . 

24 Chairman Gowdy. I think so. Did you get an affirmative 

25 "no" or did you just not hear back? 
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Mr. Rl1odes . I don't remember hearing back . 

Chairman Gowdy . Did you call again and redouble your 

J ask or did you move on to your second draft choice? 

Mr. Rhodes . I believe I moved on because I knew that 

5 she, again. does not regularly appear on Sunday shows . So I 

6 don't remember thinking that it was likely that she would 

7 want to appear . 

8 Cl1ai rman Gowdy_,_ And wl10 else would you have asked after 

9 Secretary Cl i nton? 

10 Mr. Rhodes . I remembe1· asking Tom Donilon, the National 

11 Security Advisor. 

12 Chairman Gowdy . And what was his response? 

Mr. Rhodes. He did not want to appear. And he too very 

14 ra rel y appeared on the Sunday shows . 

15 Chairman Gowcly. All ,·i ght. Who was number three? 
t-o 

16 M,· . Bhodes . I believe it was Su san Rice. -. my 

17 recol l ection. 

18 Cha i rman Gowdy. You we r e on the 4 o'clock call that 

19 prepped her. Her testimony was she may have been in another 

20 State , so yo u had a conference call. 

21 

")") 

? ~ _ _, 

24 

") -_) 

Mr . Rhodes. That's my recollection. Yes. 

Chairman Gowdy . What's you r recollection of who e l se 

was on that ca ll? 

Mr . Rhodes. I remembei- that I was on. I believe Tommy 

Vi et or 1-1 as on . I I) e l i eve Dav i d Pl o u f f e was on . - . 
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who is the individual who kind of coordinates with the Sunday 

2 shows. Erin Pelton, who was Ambassador Rice' s spokesperson, 

3 was on. And I remember that there was -- well, that's who I 

4 remember being on the call with Susan. 

5 Chairman Gowdy. To the best of your recollection, was 

6 that call exclusively or primarily about prepping her for the 

7 Sunday talk shows or was it about other topics? 

8 Mr. Rhodes. My recollection i s it was about preparing 

9 her for the Sunday shows. 

10 Chairman Gowdy. And how long did t hat call last? 

11 Mr. Rhodes. I remembe r it being, you know, under an 

12 hour. So between 30 minutes and an hou r. 

13 Chairman Gowdy. Was anyone from law enforcement on that 

14 call? 

15 Mr. Rhodes. No. 

16 Chair ma n Gowdy. Had you talked with anyone from the 

17 Burea u, the FBI. prior to that call? 

18 Mr. Rhodes. My recollection is ea rlier that day there 

19 was a Deputies Committee meeting that wou ld have involved the 

20 different agencies of the U.S . Government that were 

21 responding to events around the world. but I don't remember 

22 having a specific conversation about that preparation with 

23 the FBI . 

24 Chairman Gowdy. And who would t hat FBI representative 

25 typically have been? 
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Mr. Rhodes. I believe it would have been Sean Joyce at 

2 that time, but I don't have a specific memory of him being in 

3 the Deputies Committee meeting. 

4 Mr. McQuaid. Mr. Gowdy, you are referencing the 

5 meeting. The meeting in the morning? 

6 Chai rman Gowdy. In the 4 o'clock conference call . 

7 Mr. Rhodes. I'm referring to the meeting -- when I said 

8 in the Deputies Committee meeting 

9 Chairman Gowdy. Okay. 

10 Mr. Rhodes. Th ey would not have been on the call. 

11 Chairman Gowdy. Okay . Was that before or after the 

12 confe rence call, the Deputies meeting you're referencing? 

13 Mr. Rhodes. So the morning of that Saturday there was a 

14 Deputies Committee meeting. 

15 Chairman Gowdy. Okay. 

16 Mr. Rhodes. And then later in the day is when I would 

17 have been on the call that would have just had White House 

18 participants and Susan Rice's staff on the call. 

19 Chairman Gowdy. So to the extent there would have been 

20 a Bureau person involved. which you can't recall, that would 

21 have been before your telephone call with Ambassador Rice? 

22 Mr. Rhodes. My interaction with the Bureau would have 

23 been i n the Deputies Committee meeting, but it would not have 

24 related to her preparation for the Sunday shows beyond this 

25 question of th e HPSC I talking points. 
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Chairman Gowdy. Do you recall the FBI 's investiga tion, 

2 what they have been doing, what they were going to do in the 

3 next 24 to 48 hou rs coming up on that conference call with 

4 Ambassador Rice. 

5 Mr. Rhodes. I don't remember it coming up on the call. 

6 Chairman Gowdy. Do you think that that would have been 

7 something that was important enough for you to recall if it 

8 had come up ? 

9 Mr. Rhodes . I remember that there was an ongoing 

10 question as to getting the FBI on the ground in Libya, but I 

11 just don't remember whether or not it was discussed on the 

12 conference call . 

13 Chairman Gowdy . Do you know when the FBI got on the 

14 ground in Libya? 

15 Mr. Rhodes. I don't remember the specific date. 

16 Chairman Gowdy. Do you know whether they were 

17 interviewing survivors from the Beng hazi attacks? 

18 Mr. Rhod es. I don't know how they were conducting their 

19 investigation. I wouldn't have been i nvolved in that le ve l 

20 of operational detail. 

21 Chairma n Gowdy. Do you know if the FBI was involved i n 

22 any way i n drafti ng or editing t he ta lking points? 

23 Mr . Rhodes. My rec ollection is over the course of the 

24 d rafting of those points they would simply have expressed 

25 concerns about w~nting to make sure that nothing in those 
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points affected their investigation. 

2 Chairman Gowdy. Would you agree that one source of 

3 information would be the survivors of the attacks in 

4 Benghazi. and in te rms of what happened and what preceded it? 

5 It's not a trick question. 

6 Mr. Rhodes. I'm sure that that would be one source of 

7 information for the FBI. 

8 Chairman Gowdy. It might actually be an important 

9 source of information, folks who actually experienced and 

10 lived through the attacks, right? 

11 Mr. Rhodes. I certainly can see why that would be an 

12 important source of information . Again, that's the FBI's 

13 determination. 

14 Chairman Gowdy. Right. And they might could have 

15 spoke n to what was happening that night in Benghazi, whether 

16 or not there was a large crowd assembled outside. if they had 

17 had a chance to observe it? I mean, there's no substitute 

18 for eyewitness accounts . 

19 Mr. Rhodes. Again, that 's tl1e FBI's determination to 

20 make. 

21 Chairman Gowdy. I know. I ' m just -- I was just struck 

22 at the number of references Ambassador Rice made to the FBI 

23 i n her five Sunday morning talk shows. including. "They have 

24 already begun looking at all sorts of evidence of va rious 

25 sons already available to them and to us." 
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Mr. McOuaid. If you are going to continue to read 

2 ins i de the document, we will just get it --

.., 

.) Chairman Gowdy. This is an interview she did with Bob 

4 Sch i effer on the Sunday morning. 

5 Mr. McOuaid. Is that one of the exhibits. or just --

6 Chairman Gowdy. It is a summary of a newspaper article. 

7 But I'm happy to read it from the exhibit. 

8 Mr. Missakian . Off the record. 

9 [Discussion off the record.] 

IO Mr. Missakian . Let's go back on the record . 

II For the record. what I'm doing is marking an ex hibit 

12 that was previously marked during Ambassador Rice's interview 

13 as an exhibit in this interview. So there's no confusion. 

14 the same document will be marked i n this interview as 

15 exhibit 6. 

16 [Rhodes Exhibit No. 6 

17 was marked for identification.] 

18 Chairman Gowdy. I'll give you a chance to look at that. 

19 Mr. Rhodes. Actually, if you'll look at the first "R i ce" on 

20 page 8. colon. Are you with me? 

21 Mr. Rhodes. Yeah. 

22 Chairman Gowdy---'-- It's pretty early on in the interview. 

23 I think he has just greeted her and welcomed her to the show. 

24 And her first response. at least according to my transcript 

r _) is . "Well, Bob. le t me tell you what we understand to be the 
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assessment at present. First of al l . very importantly. as 

2 you discussed with the President. there is an investigation 

3 the U.S. Government will launch. led by the FBI. that has 

4 begun." And then he interrupted her. 

5 But , "They are not on the ground yet. but they have 

6 already begun looking at all sorts of evidence of various 

7 sorts" -- looking at all sorts of evidence of various sorts 

8 "already available to them and to us." 

9 And I'm wonderi ng, do you know what evidence she was 

10 referring to? 

11 Mr. Rhodes. I don't know what evidence she i s referring 

12 to. 

13 Chairman Gowdy. If the Bureau was already interv i ewing 

14 eyewitnesses that had survived the attacks. would you agree 

15 with me that that would be a really good so urc e of 

16 information to want to include in whatever analysis you were 

17 doing of the events? 

18 Mr . Rhodes. That would be an important source of 

19 information. 

20 Chairman Gowdy. And it is at least theoretically 

21 possible that that information was available at the time she 

22 was being prepped. depending on when the interviews took 

23 place. 

24 Mr. Rhodes . Aga i n , I don ' t know what information the 

25 FBI had related to their investigation with respect to their 
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ongoing investigation. 

2 Chairman Gowdy. We l l . this is what I gue ss I'm trying 

3 to get at. If the FBI had time to participate in the 

4 drafting and editing of talking points, why not ask, "C an you 

5 tell us what you're he ar ing on the ground from the people 

6 that survi ved "? If they are going to be a part of one 

7 process, why not actually be part of the 

8 informat ion-gatheri ng proces s? 

9 Mr. Rhodes. Again , my understanding in terms of how I 

10 interac t with the FBI in the course of my work is that they 

II rarely actually share i nformation wit h the rest of the 

12 government that is related to their ongoing investigation. 

13 They wou l d review points like those that were prepared for 

14 HPSCI, main ly to ensure that the y didn't in some way 

15 und e rmine the investigation. 

16 Chairman Gowdy. Well, there's another interview she did 

17 with Chris Wa l la ce . We will try to f i nd that in this new 

18 e xh ib i t wh ich has been marked what, Carlton? 

19 Mr. Missa ki an. Exh ibit 6. 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Chairman Gowdy . Exhib it 6, Chris Wallace interview. 

Mr. Missakian. Page 17. 

Chairman Gowdy. Are you with me ? Page 17. 

Mr . Rhodes. Yes. 

Chairman Gowdy . I don't t hink it i s page 17 . 

Mr . Mi ssaki an. That's where it starts. The Ch r is 
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Wallace interv i ew. 

2 Chairman Gowdy. About page 23. The very top. Ar e you 

3 wit h me? 

4 Mr. Rhodes . Yes. 

5 Cha i rman Gowdy. "Rice : First of all. Chris, we are 

6 obv iou s l y in vestigating th is very closely. The FB I has a 

7 lead in this investiga t ion." 

8 Now, i n fairness to Ambassador Ri ce, when we asked her 

9 about it. she wou l d tel 1 you she meant to say has "the lead" 

10 in this i rwestigation. Th e t ranscript says "a lead . " I 

11 don't know whe t her your backgrou nd is in law enforcement or 

12 not. but those would be two very , very diffe rent t h i ngs . 

13 Mr . Rhodes. Yes . I understand. 

14 Chai rma n Gowdy. Let's j ust go with wha t she says s he 

15 meant, "has the le ad i n t he in vest ig ation." She mentions the 

16 FBI in almost eve r y one of t hese i nterviews. So do you know 

17 whether she t alked to the FBI independent l y? 

18 Mr. Rhodes. I do not know. 

19 Cha i rman Gowdy. And yo u don 't r eca ll them being on the 

20 4 o'clock conference ca ll ? 

21 Mr. Rhodes. The y were not on the 4 o 'c lock conference 

22 ca 11. 

23 Ch ai r ma n Gowdy. All right. Do you know wha t her source 

24 o f information was with respect to the Bureau and what they 

25 were doing? 
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Mr. Rhodes. She would have known just from her position 

2 that they were investigating. So I think she would be 

3 referring to --

4 Chairman Gowdy. Would she have known that "they have 

5 already begun looking at all sorts of evidence of various 

6 sorts already available to them and us"? 

7 Mr. Rhodes. I don't know what she would have known 

8 about that, nor would I have known what information the FBI 

9 had in its custody at that time. 

10 Chairman Gowdy. And I want to go to your memo real 

11 qui ck or what we commonly refer to as the Rhodes memo. You 

12 actually may refer to it as something else. Which exhibit 

13 would that be Carlton . Craig? 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

Mr. Davis . Four. 

Chairman Gowdy . Four? 

Mr. Missakian. No, 5. 

Chairman Gowdy. Five. You got that in front of you? 

Mr. Rhodes. Yes. 

Chairman Gowdy. "Subject: PREP CALL with Susan." Goal 

20 number one? Are you with me? 

21 

22 

Mr. Rhodes . Yeah. 

Chairman Gowdy. How about number two? They are not 

23 numbered, but let's just go second bullet, okay? "To 

24 underscore that these protests are rooted in an Internet 

25 video. and not a brnader failure of policy." 
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What policy were you worried about being considered a 

2 failure? 

.., 
_) Mr. Rh odes. My recollection over the course of that 

4 week is that we we re getting questions about whether this 

5 rep re sented a fa ilure of our policy in the Middle East and in 

6 response to the Arab Spring. 

7 Chairman Gowdy. And you wanted to underscore the point 

8 that it wasn't any of that , it was just a video. 

9 Mr. Rhodes. We we re anticipating getting those 

10 questions, and we wanted to convey that, again, the p ro tests 

11 were rooted in this video. 

12 Chairman Gowdy. Were there other opt ions other than 

13 just those two, a wholesale failure of the administration's 

14 policy or an Internet video? Was there something else? 

15 Those are your only two options? 

16 Mr. Rhodes . Again, my recollection is that this 

17 reflects the way in which we were getting questions over the 

18 course of the week is it 's a failure of policy. And we were 

19 at the same time seeking to deal wi th the ongoing fallout 

20 from the video . So those wer e the factors in play. 

21 Chairman Gowdy. I 'm with you on wanting to explain to 

22 folks that it wasn't a fa ilure of policy. You essentially 

23 gave yourse l f two choices: an Internet video or a broader 

24 failure of policy. And my question is, were those your only 

25 two options? 
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Mr . Rhodes. Again . that ' s what I recall being the 

2 subject of dis cussion over the course of that week in terms 

3 of the questions we were being asked. 

4 Chairman Gowdy. Well. with respect to Benghazi. it 

5 certainly would have -- it 's possible that it was not just 

6 those two options, right ? 

7 Mr. Rhodes . I'm not sure I understand the question. 

8 Chairman Gowdy . With respect to what happened in 

9 Benghazi . you're not limit ing us to just those two options. 

JO right. a failure of po li cy or an Internet video? 

11 Mr. Rhodes. Again. I believe in this specific bullet 

12 I'm refe r ring to the ongoing protests that are taking place 

13 across the Middle East which were very much still going 

14 forward on that Friday. 

15 Chairman Gowdy. Righ t . But you agree -- you knew 

16 Benghazi was going to come up when Ambassador Rice was going 

17 on the five Sunday talk shows? 

18 Mr. Rhodes. Yes. 

19 Chairman Gowd y. We haven't had an ambassador killed 

20 since when? 

21 Mr. Rhodes. It had been a long time . I don't remember 

22 specifical l y. 

Chairman Gowdy. So you knew that that was coming up? 

24 Mr . Rhodes. I knew that was going to be one of the 

25 top i cs. 
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Chairman Gowdy. Right. And your third bullet. which 

2 isn' t nu mb ered . but it's number three. "To show that we will 

3 be resolute in bringing people who harm Americans to 

4 justice." Can you think of a country where Americans were 

5 harmed ot her than Libya that she migh t ha ve been asked abou t ? 

6 Mr. Rhodes. That would pri nci pally. I believe. refer to 

7 Libya . 

8 Chairman Gowdy. Okay . So you concede t hat the third 

9 item does apply to Libya . Let's go back to the second one . 

IO How about the second one? Are we to have d r awn a contras t 

I I between th e second bull et and the third bullet. or are they 

12 all interrelated? 

13 Mr. Rhodes . Again. my recollection is she is going on 

14 to talk about several different issues: the attacks in 

15 Benghazi, the ongoing protests that were taking place across 

16 the Midd l e East. and issues related to Iran and Israel. And 

17 so these points refer to different elements of t he topic . 

18 Chairman Gowdy . Well. a t t he time . what did you think 

19 was the impetus for the attack in Benghazi? 

20 Mr . Rhodes. I did not have a judgment of my own at the 

21 time. I was going to rely on the information provided by the 

22 intelligence community. 

?" _.) Chairman Gowdy . Did the intelligence commu nity mention 

24 an Internet video to yo u? 

25 Mr . Rhodes. The intelligence community at th is point 
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had suggested that it was an event that was motivated in part 

2 by the protests in Cairo. 

3 Chairman Gowdy. That was a great answer to a question I 

4 didn't ask. Did they mention the video? 

5 Mr. Rhodes. No, what I'm saying is, my recollection is 

6 they at that point had said that insofar as there was any 

7 connection it was more to the events in Cairo being a 

8 motivating factor for individuals. 

9 Chairman Gowdy . Right. So you are preparing the 

10 Ambassador to go on five Sunday talk shows to talk about what 

11 you know is going to involve Benghazi and you don't want her 

12 to be stuck with the option of a failure of your policy. So 

13 you give the option of the Internet video. And my question 

14 is. who in the int el ligence community t old you that the 

15 attacks in Benghazi were linked to the video? 

16 Mr . Rhodes. Again, I prepared these points on a Friday 

17 ,n which there were violent protests across the Middle East 

18 because of the video, a violent breach of our facility in 

19 Tunis. a violent breach of our facility at Khartoum, violence 

20 against an American restaurant in Lebanon, at the very least. 

21 So I very much was focused on the fact that there we re 

22 ongoing protests, and one of the subjects that she was going 

23 to be asked about were those protests. So insofar as I'm 

24 referring to protests in the video, I'm referring to the many 

25 protests that were continuing to take place over the course 
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of that week in r esponse to the video. 

2 Chairman Gowdy. So is it your testimony that the second 

3 bullet and t he t hird bu l let a r e to t ally unre l ated? 

4 Mr . Rhodes. They're referring to different el emen t s of 

5 what she's going to have t o ta l k about on the Sunday shows. 

6 Chairman Gowdy. So bu ll et number two was not about 

7 Libya or Be nghazi at al l. 

8 Mr. Rhodes. It was not intended to assign 

9 responsibi li ty for Benghazi . 

JO Chai rman Gowdy . But ye t you j ump in the very next 

1 I bullet to those who harm· Ame r icans. Can yo u see how someone 

12 reading t hat memo might be ve xed? 

13 Mr. Rhodes. Wel l , aga i n . these are several stateme nt s 

14 of princip l e up top t ha t I think speak to, agai n , al l - - in 

15 different pa r ts of t he issues that s he is go in g to have to 

16 address . And t hen you can see i n the ac t ua l contents how we 

17 intended to r espond t o those individual ques t ions and 

18 insta nces. 

19 Chairman Gowdy. Which exhibit i s the email from Mr. 

20 Rhodes? Is t his 4? 

21 

22 

23 

Would you look at exhibit 4 f o r me? 

What is that subject li ne? 

Mr . Rhodes . "USG Publi c Respo nse to Even t s in Libya and 

24 Egypt . " 

25 Chairman Gowdy. In Libya and Egyp t . And the very first 
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item discussed are talking points on what ? 

2 Mr. Rhodes. Well. again. Mr. Chairman. the subject line 

3 was originated on September 12th in reference to statements 

4 th at the U.S. Government was going to make i n response to 

5 even ts in Libya and Egypt. The contents with respect to the 

6 movie were an email I wrote the following day. 

7 Chairman Gowdy. Mr. Rhodes. I'm asking you who told you 

8 the movie was the catalyst for the attacks in Benghazi? Who 

9 told you that? 

JO Mr. Rhodes. Again , I'm not suggesting that the movie is 

II t he catalyst for the attacks in Benghazi. 

12 Chairma n Gowdy. Well, can you see how a reader might 

13 think that maybe you were since the -- since the first 

14 country mentioned in the subject line is Libya? 

15 Mr. Rhodes. But the subject line was created the day 

16 before I wrote the contents of my email regarding a different 

17 set of circ umstances. 

18 Chai rman Gowdy. So you never intended anyone to believe 

19 that the video was in any way connected with the attacks i n 

20 Benghazi. Is that what you're testifying to? 

21 Mr. Rhodes. I intended at every j unctu re to provide the 

22 best information I had from the intelligence community about 

23 what took place in Benghazi . I also had to do a lot of work 

· 24 over the course of this week to tr y t o mitigate the fallout 

25 from this video. 
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Chairman Gowdy . Those are two separate things. 

2 Mr. Rhodes. But I was dealing wit h both of those things 

3 over the course --

4 Chairman Gowdy. You mentioned t he intelligence 

5 community, that you relied on the i nte l ligence commun ity to 

6 prov i de the talking points. And my question to you is, who 

7 in the intell igence community to l d you that the · video was the 

8 catalyst for the attacks in Benghazi? 

9 Mr . McQuaid. Mr. Cha i rman, please let him finish his 

10 an swers just for the record. 

11 Chairman Gowdy. Pardon me? 

12 Mr . McOuaid. Cou l d you please let him finish his 

13 answers? 

14 Chairma n Gowdy . I 'm sorry. If I interrupted you, I 

15 apo l og ize. 

16 Mr. Rhodes. Again, the intelligence community in this 

17 period of time provided us with i nformation that this was an 

18 event that was motivated in part by the protests in Cairo ; 

19 not. again, in the very detailed HPSCI talking points, they 

20 d i d not assign respons i bility to the vi deo. They assigned 

21 responsibility to the fact that ind i viduals were motivated by 

22 the protests in Cairo t hat were motivated by the video. 

23 Chairman Gowdy. Okay. Thank yo u, Mr. Rhodes. 

24 Mr. Missakian . Off the record. 

25 [Discussion off the record.] 
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( 5:27 p. m.] 

2 Ms. Sawyer . Ba ck on the record. 

3 BY MS. SAWYER: 

4 Q Just re turning briefly to exhibit 4, beca use maybe 

5 I asked th e question when I asked you in too tec hni cal a way. 

6 But what I was t r yi ng to help yo u hel p us underst and , and 

7 this is the three-page t ha t st a r ts with Bernadette Meehan and 

8 ends on page 3, he r email and her su bject line, which i s USG 

9 public r es ponse to e vents in Libya and Egypt. And I thin k 

10 you were trying to e xplain to us again by the time it got to 

11 your email, which is on page 1, s tart s on page 1 , in ess enc e , 

12 you were hitting reply and no t changi ng tha t subject line. 

13 So that was Bernad et t e Me ehan 's s ubject line. It was n' t 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

i ntended to reflect the cont ent of what was in your mes s age. 

Is that ac cura t e? 

A Tha t 's right . 

Q So turning to exh ibit 5, whic h has been discussed 

in the last hour. and this i s the document dated -- it's an 

email from yo u dated September 14 at 8:09 p.m., sent to a 

group of folks t hat yo u discu ssed a little bi t. Now , you had 

been asked -- and I am just going to di rec t your attention to 

t he fourth and fift h pages. And on that page 4, t here i s an 

email from - se nt on that same Friday a 1 i ttle earlier 

in the evening. And it indicates t hat the re is a pla n to 

hold a call, prep call , a cal l on Saturday at 4 to he lp 
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prepare Susan for her interv iews. 

2 A little below it says "her-e ar-e the promos." And I 

3 wanted to give you a moment just to look at those. And then 

4 I just had a couple questions. But before you do, in general 

5 what would a -- do yo u recall seeing that at the t ime? That 

6 week ? 

7 A I remember being invited onto the call. 

8 Q Okay. Do you know if you had a sense of what was 

9 being promoted as t he topics of the various shows? 

10 A Yes . I remember ha ving discussions about what the 

11 shows were interested i n asking Susan Rice about. 

12 Q And the reflection of what is here in terms of what 

13 range of things potentially could be covered, was that 

14 consistent with what you understood might be covered in those 

15 various shows? 

16 A Yes . 

17 Q And certainly, the potential top ics included 

18 regional unrest and what that cause of the regional unrest 

19 was, whether it was policy or something different . Is that 

20 accurate? 

21 A Yes. 

22 Q And it al so did indicate that t he r e would be 

potentially some coverage of Benghazi, the attacks in 

24 Benghazi? 

25 A Yes. 
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Q The way I read the promos, the discussion of 

2 Benghazi is more as a lead-in to the discussion of the 

3 broader r egional unrest. But noneth eless, there might be 

4 some discussion of Benghazi. Is that co rrect? 

5 A Yes. And again. my recollection is that this is 

6 being put together on the Friday that was the most acute day 

7 in terms of the protests that were taking place across the 

8 region. So that was very much front and center in the news. 

9 Q And just generally speaking, the then-email that 

10 you send -- again, just as another example, the subject line 

11 was act ually created by Mr. - right? 

12 A Yes . 

13 Q And you, in essence, hit reply to that, and 

14 therefore the subject line there wasn't of your making. It 

15 was just your replying to the recipients of that ema i l with 

16 

17 

18 

your contribution for that call. Is that accurate? 

A Yes. 

Q And was it your understanding that what you were 

19 doing here was the only material that the ambassador would be 

20 given i n preparation for the call? 

21 A No. My recollection is that we were going to 

22 separately provide her with the tal king points related to the 

23 events in Benghazi that were being prepared for the HPSCI . 

24 Q So there was going to be a separate document that 

25 specifically addressed what had happened in Benghazi ? 

I I 
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Yes. That ' s my recollection. 

And that accounting as to what had happened in 

3 Benghazi would be the talking points that were being prepared 

4 for the House Permanent Select Committee on Intelligence? 

5 A Yes. And we -- we indicated that Susan would be 

6 receiving those talking points separately for use with 

7 respect to our understanding what had transpired in Benghazi. 

8 Q And why would you have wa nted . or why would the 

9 decision have been made for the talking points with rega rd to 

10 Benghazi or what had happened in Benghazi to be the talking 

11 points that were being created for HPSCI ? 

12 A So my recollection is that the talking points that 

13 were requested by HPSCI were expressly requested to be usable 

14 in media appearances . And so therefore. the judgment was 

15 made that those talking points could also be used by 

16 administration officials since they were being prepared for 

17 public use. And so given that the process of completing 

18 those talking points was taking place essentially in the same 

19 timeframe as Susan's preparation. the determination was made 

20 to provide her with those points to be her prep material fo r 

21 what had ta ken place in Benghazi. 

22 Q So certainly, your understanding was that the HPSCI 

23 talking points' purpose was for communication with the 

24 public? 

25 A Yes. And my recollection is that the request that 
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was made from HP SCI to the Inte l ligence Communit y made clear 

2 that th at was one of the purposes of the points. It was so 

3 that those poin ts could be used pub li c l y. 

4 Q And did you have any unders tandin g of whether those 

5 talking points then that were being prepared for HPSCI would 

6 have been coordinated through the interagency, including the 

7 intelligence community? 

8 A Those talking points would have been coordinated 

9 through the interagency given the different agencies involved 

10 in the events in Benghazi. 

II Q So ce rtai nly, in addition t o being tal king points 

12 that were expressly designed for communication with the 

13 public, it was you r understanding they also were going to be 

14 t alking points that were fully coo rdinated throughout the 

15 Intelligence Community? 

16 A Yes. That's my recollection. 

17 Q So in that regard, was it your assumption that they 

18 would reflect the best current assessment of the intelligence 

19 commun ity at the time? 

20 A Yes. That was the purpose of the points. 

21 Q And that wa s the piece that was intended to guide 

22 Ambassador Rice's discussion specifically as t o what happened 

23 in Benghazi on the Sunday talk shows? 

24 A Yes. Given that we had a process already unde rwa y 

25 to compile th e bes t assessment of the intelligence comm unit y 
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for public use at that time, it stood to reason that she 

2 should use those points in her appearances. 

3 Q So those talking points that were -- you had just 

4 said that they were already in de ve lopment. they weren't 

5 being developed specifically for Ambassador Rice. They were 

6 being developed for disc uss ion by Congress. Is that 

7 accurate? 

8 A They were being developed to respond to a request 

9 from HPSC I . And the determination was made that given they 

10 were for public use, that they cou ld be used by 

II administration officials. 

12 Q So, you know, there have been some allegations that 

13 the talking points were created i n a particular way to 

14 portray a particular narrative. But those particular talking 

15 points were not being specifically created for Ambassador 

16 Rice's use. Is that accurate? 

17 

18 

19 

20 

A No. they were not. 

Q Now. in addition to the talking points specific to 

Benghazi that the Ambassador was go in g to use to guide her. 

which were the HPSCI talking po i nts. you also provided this. 

21 what is exhibit 5. And so what was the purpose of exhibit 5 

22 as compared to the talking po i nts related specifically to 

23 Benghazi? 

24 A My recollection is the purpose of this document 

25 would be to give Ambassador Rice a sense of the types of 
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topics that are li kely to come up on the Sunday shows, the 

2 types of messaging that the administration has been using on 

3 those topics. and some specific e xamples of ques tions that 

4 she would be likely to get on those Sunday shows based on the 

5 questions that we had been getting in daily press briefings 

6 over the course of the week. 

7 Q So just turning to that point that you just made, 

8 that you had indicated that part of it was to try to 

9 antic ipate questions she might be asked. So would that be 

JO the portion of the document that begins on page 2 and then 

11 kind of runs through page -- halfway down page 4? 

12 A Yes. 

13 Q And the re are , as I can see , one, two, three, four. 

14 five, si x. seven, eight. eight different question li nes, kind 

15 of where there is a Q, and it has a different question and 

16 then some guidelines on answering or guidance on answering. 

17 Of those nine that I just looked at, there is one -- and I 

18 will just point you to it on page 2. the third question down. 

19 that specifically mentions Benghazi. Do you see that? 

20 A Yes. 

21 Q As far as I could tell. that was the only thing in 

22 this document that part i cu la r l y mentioned Benghazi. Does 

23 that seem accurate? 

24 

25 

A 

Q 

Yes . 

So the other eight questions do not specifically 
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reference Benghazi and Benghazi al one? 

2 A The y do not. 

3 Q And i n fact. the fi nal three questions are unde r a 

4 topic line that says I srae l /Iran. And t he header there i s 

5 Iran. So was there also an effo r t to make sure that she was 

6 prepared, beyond eve n speaking of the specific regional 

7 unrest. and what had sparked that, to be able to answer 

8 questions that might come up about I ran? 

9 A Yes . My r ecollection is that we understood that 

10 Prime Mi ni ster Netanyahu was goi ng to appear on some of t he 

11 Sunday shows. And so this would be a topic of discu ssion in 

12 Ambassador Rice's appearances. 

13 Q And t hen there are questions before the Benghaz i 

14 one ju st on page 2 that do talk about th e unrest in t he 

15 region. One asked about the relationship with Egypt . And 

16 the othe r one i s specific t o I thin k a question yo u were 

17 asked before. "Question. have you failed to articulate a 

18 policy for deali ng with the Arab Spring?" So in that 

19 respect, was it your understandi ng t hat the specific question 

20 wi th regard to what was happen i ng dur i ng that week, both 

21 before and kind of in the immedi ate r un-up , so from the 

22 incident in Cairo with the protests and breaching of the 

23 embassy to Benghazi to the unrest in Tunis and Khartoum and 

24 e l sewhere. the spec ifi c question about that week was whether 

25 or not t hat unrest t ha t week was related to a video as 
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opposed to a broader failure of policy with regard to the 

2 Arab Spring? 

3 A Yes. That was the dynamic t hat we were dealing 

4 with in our press briefings. 

5 Q So with regard to this decision tree, there was 

6 only two options to be discussed, that was particular to the 

7 context of that week and kind of what had been happening that 

8 week and why it made sense, then. to be talking in particular 

9 about the question of a video and the broader question of a 

10 failed policy around the Arab Spring. 

11 A Yes. And you had had, again, a series of very 

12 s i gn ifi cant dramatic events in the Arab world from 2011 to 

13 this point. And what you had is a series of protests across 

14 the Arab world that were motivated by that video. And the 

15 broad instability in the region and the protests. some of 

16 them violent, at our facilities . particularly in countries 

17 like Egypt and Tunisia that were seen as emb lematic of the 

18 Arab Spring, those protests were being lifted up and used as 

19 a basis for asking us if it was a failur e of policy with how 

20 we had responded to the Arab Spring and the events in the 

21 Middle East. 

22 Q And so in explain ing the anger that was somewhat 

23 directed toward the United States that week, there was an 

24 effort to und erstand why it was the belief of the 

25 administration that that was. in particular. tha t week 
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re l ated to anger over a video? 

2 A Yes. That's my recollection. 

3 Q And that information that you were conveying that 

4 is conveyed in this document was your belief , certai nly at 

5 that time, that that is what the unrest in the region was 

6 re la ted to, the anger over a vid eo mock ing the Prophet 

7 Moh ammed? 

8 A Yes, I very much believed that the cause of many 

9 protests across t he reg ion was the anger over th e video and 

10 the efforts by some to inc ite protests and even acts of 

II vio le nce in response t o that video. 

12 Q So i n that regard, t hat was not, in any way , a 

13 fal se narrative. It is what the assessment at the time 

14 indica t ed that the unrest in the region was related to the 

video? 15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

A Yes. It was very much our beli ef at the time that 

23 

24 

the unre st in the region, from places as varied as Tunis, 

Egypt, Lebanon, Pakistan . Sudan was rooted in the video and 

people's efforts to i ncite protests and violence in res pons e 

to t he video. 

Q And then on page 2, with regard to the specific 

potential question about Benghazi, th e question reads, Q, 

colon, quote, "What is your response to the Independent sto r y 

that says we had in t el l igence 48 hours in advance of the 

25 Benghaz i attack that was i gnored? Was this an intel l igence 
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failure?" End quote. And then there is an answer below that 

2 says, quote, "We a re not aware of any actionable intelligence 

3 indicating that an attack on the U.S . mission in Benghazi was 

4 planned or imminent. The currently availab le informat ion 

5 suggests that the demonstrations in Benghazi were 

6 spontaneously inspired by the protests at the U. S. Embassy in 

7 Cairo. and evolved into a di rec t assault against the U.S. 

8 consulate and subsequently its annex," end quote. Do you 

9 recall that week where the informati on that was included in 

10 that guideline for answering, where that had come from? 

11 A My recollection is that this would have come from 

12 the type of press guidance that is developed to respond to 

13 press inquiries within the interagency. 

14 Q Okay. And I am going to s how you what we are going 

15 to mark as exhibit 7. 

16 [Rhodes Exhibit No. 7 

17 was marked for identification.] 

18 BY MS. SAWYER: 

19 Q And just for ident i f icat ion purposes for the 

20 reco rd . this is a four-page document. It has an 

21 identification number that is SCB0059847. I will just give 

22 you a minute to take a look at that . 

A Okay. 

24 Q Okay. Great. Just di recting your attention 

25 briefly to page 2, the email that is toward the bottom of 
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that page says from Mi ke Al len, sent at t he time to Tommy 

2 Vietor. It has a li nk to an article that says 

3 www.independent.com. I think. It describes an article there. 

4 And t he article speaks to allegations that there may have 

5 been adva nce warning about the att ack in Benghazi. Do you 

6 recall that reporting happen i ng that week? 

7 A I don't recall t h is indi vidual story. but I do 

8 recall that there were different theories , allegations. 

9 comments in the press about the nature of the attacks in 

10 Benghaz i . 

l 1 Q And the n just turni ng back to t he first page, it's 

12 an email from Shawn Tu rner. At that point in time. you are 

13 included i n tha t thr ead. You are one of th e recipients of 

14 that message, so yo u ha ve been , at some point, i nclud ed in 

15 this thre ad. Fi rst of all , who is Shaw n turner? 

16 A He was the spokesperson for the Director of 

17 National Intelligence. 

18 Q And his response up t here says on our -- our on the 

19 record response is , quote, "This i s absolutely wrong. We are 

20 not aware of any actionab l e intelligence indicating that an 

21 attack on the U.S. pos t in Benghazi was planned or i mminent ." 

22 That se ntence t here. I wou l d j ust have yo u take a look back 

23 at ex hibit 5, and the page 2. We were talking about the 

24 question spec ifi c to Benghazi and the answer. That first 

25 sentence says. quote. "We are not aware of any actionable 
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intelligence indicating t hat an attack on the U.S. Mission in 

2 Benghazi was planned or immi nent," end quot e. That seems to 

3 be the same on-t he-record response that the ODNI indicated 

4 was appropriate . Is that accurate? 

s A Yes, that's accurate. 

6 Q So certainly that sentence and that guidance would 

7 have been something that came from the intel ligence 

8 community? 

9 A Yes, that's correct. 

10 Q And presumably, therefore, based on the best 

11 in fo rmation they had available at t hat time? 

12 A Yes , as the spokesperson for the Director of 

13 National Intelligence represents the fu ll intelligence 

14 community. 

15 [Rhodes Exhibit No. 8 

16 was marked for ide nt ificati on. ) 

17 BY MS. SAWYER: 

18 Q And now I am going to show you what ha s been marked 

19 exhibit 8 for ide nt ificat ion purposes. And this is just a 

20 one-page document. And t hat document, just for t he record, 

21 is an email . It's redacted who it's from. It indicates it's 

22 to you, Tommy Vietor, and someone e l se in the NSS press. And 

23 also Whit e House press. And that doc ument -- that t ime of 

24 that ema i l is 5:09 p.m. on Friday, Sep temb er 14. And I woul d 

r _) just direct your attention to the f i rs t sentence there of the 
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first bullet . It says, quote. "The cur-rently available 

2 information suggests that the demonstra ti ons in Benghazi were 

3 spontaneously inspired by t he protests at the U.S. Embassy in 

4 Cairo and evolved into a direct assault against the U.S. 

5 consul ate, and subsequently its Annex." And that sentence 

6 there. when compared to exhibit 5, page 2, in the answer t o 

7 the potential question about Benghazi t hat you had sent i n 

8 your ema i l, I think. 3 hours later that same Friday night 

9 seems identical to me. Does that 

10 

11 

A 

Q 

Yes, that 's correct. 

So that sentence , that second sent ence was 

12 certainly fully consistent with what i s in exhibit 8, that 

13 very first sentence of exhibit 8? 

14 A Yes, that's correct. And again, the common 

15 practice in preparing documents like this for individuals who 

16 are appearing on Su nday shows or other high profi l e events i s 

17 to provide them with guidance that has been developed in 

18 different parts of the interagency . 

19 Q Righ t . And exh i bit 8, what was your understand i ng, 

20 at that point i n time. as to how and who had deve l oped that 

21 first sentence that then appears i n exhibit 5? 

22 A My recollection is that I believe that that was the 

23 assessment provided by the intelligence commun ity and talking 

24 points that were originating from t he CIA. 

25 Q And, again. with regard to t hat. to the extent that 
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was the assessment of the CIA, would it have been appropriate 

2 to be l ooking to them to give an assessment as t o what had 

3 happe ned i n Benghazi? 

4 A Yes. When we have events li ke the attacks in 

5 Benghazi or i nv olving terrorist i ncidents or i nt ernational 

6 crises, we l ook t o the inte ll igence commun i ty to provide us 

7 with the assessmen ts tha t we then use i n our publ i c 

8 mes saging. 

9 [Rhodes Exhibit No. 9 

10 was mar ked f or identification.] 

II BYMS . SAWYER: 

12 Q And I am going t o now gi ve you what has been marked 

13 as exhibit 9 for identi fi cation purposes. This is an excer pt 

14 from the r epor t of the U.S. Se nate Select Co mm ittee on 

15 I ntel l ige nce. We have only exce rp ted the Appendix, Appendix 

16 I, which is about t he Bengha zi tal king po i nts. We have 

17 included just for context t hat entire appendix. But I really 

18 just am go ing to be speaking with you about that fir s t page, 

19 which is in the r ig ht-hand corne r has a nu mbe r 43 because 

20 that's the numb e r that appears in the SSC I re por t . This is a 

21 published, publicly available report. 

22 And then hal f way down that page you wil l see t he report 

23 indicates "The f i nal unclassified version of the CIA talking 

24 po i nts as prov i ded to HPSCI on September 15. 20 1 2 , r ead as 

25 follows: " And th en. quote . "The cur r ently ava il ab l e 
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info rmatio n suggests that the demonstrations in Benghazi were 

spontaneously inspired by the protests at the U.S. Embassy in 

Cairo . and evolved into a direct assault against the U.S. 

d i pl omatic post in Benghazi and subsequently its Annex." 

Now . comparing that language to the language that appeared 

both in exhibit 8 and then in e xhibit 5 , the only -- as the 

second sentence in the proposed answer. the only change that 

I saw was the change from the word "consulate" to "post." 

But otherwise. that remained the assessment the next day when 

that final unclassified version of the CIA talking points was 

circulated. Is that accurate? 

A Yes. that's accurate. 

Q So the information contained in the document sent 

to Ms. Rice -- Ambassador Rice in e xhibit 5 , or that you had 

sent for p reparation, whether or not she did or did not ever 

recei ve it. was fully consistent with t he final unclassified 

ve r sion of the CIA talking points that was then available on 

Saturday . September 15. 2012? 

A Yes. that ' s correct. 

Q And that particular sentence would be kind of the 

sentence from the longer version of it. There is more 

information in exhibit 8 . But with rega r d to the question 

being asked in that Independent article about whether there 

was a warning bef ore the attack. that would have been the 

sentence from e xhibit 8 that would ha ve been responsi ve to 
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that particular que s t io n . Is that accurate? 

2 A That's accur·ate. 

Q And that's why that sentence from that longer piece 

4 in e xhibi t 8 would ha ve been selected to include as the 

5 guidance for respo nd ing to whether there had been advanced 

6 warning? 

7 A That's correct . 

8 Q So in the document that you p repared, would it be 

9 fair to say that the statements that were directly about 

10 Be ng hazi were statements that came from the intelligence 

11 commun ity? 

12 A Yes, t hat would be correct. 

13 Q Then I just wanted t o briefly, before I kin d of 

14 conc lude for now , in terms of the prep call tha t occurred 

15 with Ambassador Rice on the afternoon, do yo u recall what 

16 roughly what time of day it was? 

A 17 I just remember it was the mid-afternoon. 

Q 18 So the email indicated i t was anticipated to be 

around 4. 19 Yo ur recollection isn't vastly different than 

20 that? 

A 21 My recollection is it was in that timeframe . 

Q 22 With reg ard to that conversation, did anyone e ver 

23 indicate, with regard to the guidance given to Ambassador 

24 Rice. that there was any question to doubt the propose d 

25 guidance that we discussed on your exhibi t 5? Was t here a 
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discussion of what had happened in Benghazi? 

2 A My recollection is that the bulk of that prep call 

3 dealt with the ongoing protests taking place across the 

4 Middle East. and the topics related to Israel and Iran. and 

5 that we indicated that there was a process to develop these 

6 talking po i nts related to our understanding of what took 

7 place in Benghazi. and that she would be receiving those 

8 talking points and should work off of those . 

9 So that was actually not a subject of extensive 

10 discussion on the call because there was this process that 

11 was going to de ve lop the points for her to use . 

12 Q So the call that you all had. it would be fair to 

13 say, was far more focused about the broader regional unrest? 

14 A Yes. That's my recollection. And the situation 

15 between Israel and I ran. 

16 Q And then just returning back to exhibit S briefly, 

17 with regard to the other portions of that document, there is 

18 a section called "goals" and then a section called "top 

19 lines." Kind of just explain like what is the difference 

20 between a goals and a top lines? 

21 A Well, first of all. in documents of t his na ture 

22 it's essentially providing spokespeople for the 

23 administ ration with the guidance on what we are saying on 

24 different topics . This is a daily exercise that we undertake 

25 with the White House press secretary, the State Department 
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spokesperson . And rega rding thos e events . you will have 

2 essentially top lines, here are t he key messages that we are 

3 deliver i ng on a series of issues. And then you will have a 

4 Q&A that attempts to anticipate the questions that we are 

5 going to be asked. 

6 The goals. I think. indicate what the purpose of 

7 app earing on the Sunday shows is. We are in a particular 

8 context. And at that time. the context was instability 

9 across the Middle East. It was unsettling to Americans at 

10 home. and raising questions about our response overseas. And 

11 again, the objective was very much to send a message that we 

12 were going to be able to manage this situation while 

13 answering the questions that flowed out of the events. 

14 Q And then with regard to the goals that you have 

15 di s cussed with my colleagues a little bit, the first one. 

16 first bullet says "to convey that the United States is doing 

17 everything that we can to protect our people and fac i lities 

18 abroad." Now. earlier in the day, you obviously indicated a 

19 number of times that kind of one of the p r incipal and most 

20 important things was making sure people were safe. So was 

21 that, in fact. being done? 

22 

23 

24 

r _ ) 

A Yes. And over the course of that we ek. the concern 

comi ng out of Benghazi . but also wit h the ongoing protests, 

was making sure we were doing everything we could to secure 

our embassies and our diplomatic facilities and our American 
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citizens abroad. So that was the overarching concern that we 

2 had on our minds the whole week. 

3 Q So in that regard, this was not creating some false 

4 nar ra ti ve with that first bullet that you were doing 

5 everything you could to secure our people and facilities 

6 overseas? 

7 A No. We saw that as our responsibility as the 

8 United States Government. 

9 Q And then that second bullet that has been 

10 discussed. to underscore that these protests were rooted in 

II an Internet video and not a broader failure of po li cy. That 

12 certainly was -- and again, we are talking about the time 

13 period that's agreed to in the scope -- that certainly was 

14 the understand i ng and the belief of the administration at the 

15 time . 

16 A Absolutely. And we were be ing regularly questioned 

17 as to whether or not these events across the Midd l e East 

18 represe nted a failure of policy. And so we were dea ling with 

19 that series of questions at this time . 

20 Q So in that regard. that was not the creation of any 

21 sort of false narrative? 

22 A Absolutely not. That's what we certainly believed. 

Q And then to show that we wil l be resolute in 

24 bringing peop l e who harm Americans to justice and standing 

25 stead fa s t through these protests. Now, earlier in the day 
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you had indicated that one of the goals was to really send 

2 the strong message that no matter where any type of violence 

3 occurred, that America would not stand for it. Was that part 

4 of the goal here ? 

5 A Yes. It's a statement of principle that would 

6 apply uniformly. 

7 Q And to the extent there had been concern, a fair 

8 amount of concern in the run-up to Friday, did that concern 

9 dissipate entirely by Sunday, that there could be ongoing 

10 unrest and potential violence and risk to the security of our 

II personnel overseas? 

12 A Absolutely not. You had had, again, very violent 

13 protests that had continued throughout that week. And there 

14 was not an indication at that point, to my recollection. that 

15 the si tuati on had sufficiently calmed across the region. 

16 Q So in the same way that some of the earlier 

17 statements were -- I think I described them as forward 

18 leaning, and not necessarily backward leaning, this bullet 

19 also potentially was forward leaning in the same way? 

20 A It's a statement of pr i nciple that is meant to 

21 convey to Americans and people around the world that we will 

22 do whatever is necessary to protect our people. 

23 Q So in that regard it wasn't only talking about 

24 Benghazi? 

25 A Yeah. it was referring also broadly to the 
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circumstances across the region . and laying down that marker 

2 that again, we will do whatever is necessary to protect the 

3 Amer i can people. 

4 Q So in that regard certainly bullet three was not 

5 the creation of a fal se narrative? 

6 A Absolutely not. And it's consistent with what we 

7 have said throughout our administration. 

8 Q And then. finally, the la st one is just to 

9 reinforce t he President and administration's strength and 

JO steadiness in dealing with difficult chal le nges. What was 

11 the kind of goal or purpose of sending that message? 

12 A Again, at a ti me when you have instability, and it 

13 appears that there are events that look like t hey a r e getting 

14 out of control, there are violent protests at our embassies. 

15 there is incitement against our personnel overseas. we have 

16 an interest. foreign policy interest in conveying that we are 

17 going to be ab le to manage that situation; we are going to be 

18 able to protect our people overseas; we are going to be able 

19 to respond to that incitement. So ~he objective was in this 

20 very uncertain period to convey a sense of strength and 

21 

22 

steadiness co nsistent with American foreign policy interes ts . 

Q You know. some have described this docume nt . 

23 certain l y when this select committee was established, some, 

24 in particular, pointed to this document as and described it 

25 as a. quote. "smoking gun," that there had somehow bee n a 

I I 
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false narrative crea t ed, and that the administration, through 

2 Ambassador Ri ce, had i nt entiona ll y lied to the American 

3 people. What i s your r esponse to that allegation? 

4 A My reco ll ec t ion of t hat week i s that it was as 

5 painfu l and cha ll enging a period of time as I have had in 

6 gover nment . Having lost Americans overseas . inc lud ing a 

7 person who I knew, having our embassies , including places 

8 where I knew people who worked. under t h reat of violent 

9 protest, deal i ng wit h a degree of instability in the Midd le 

10 East t hat showed no s ign s of dissipating, t hat ' s a 

11 circ ums tance t hat we were dealing with . 

12 And everything that we did t his week was guid ed by 

13 trying to manage a very difficult and evolving si tu at ion. 

14 So, you know, I know that this is entire l y consistent with 

15 how we do business on behalf of the America n peop le, tha t our 

16 objectives here we r e rooted in the necessity of responding to 

17 what had taken place in Benghazi, but also tr yi ng to manage a 

18 very compl ex and evolv in g situation in the Middle East. And, 

19 you know, it ' s been deeply hurtful to have it suggested that 

20 we had anot her set of motivations . I will stop there . 

21 Ms. Sawyer. So I t hi nk we wi ll co nc l ude for now. I 

22 don't know how l ong of ou r remaining t i me we took. But why 

23 don't we ta ke a break? 

24 

25 



2 

3 

4 

[6: 1 5 p.111 .] 

Mr. Missakian. Okay. Let's go back on the record. 

BY MR . MISSAKIAN: 

Q Mr . Rhodes, I just want to clear up a coup l e of 

5 t hings that ' s still unclear in my mi nd at least. Were you 

6 e ver told by anybody in the intelligence community t ha t the 

7 video was the catalyst f or what happe ned in Benghazi? 

8 A Again, we were told that the events in Benghazi 

9 were moti vated by, in part, by the protest in Cairo, the 

10 protest in Cairo being motivated by t he video. 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

that 

wa s 

Q 

by 

the 

Mr. 

Mr . 

Q 

Okay . I understand that, but were you ever told 

anyone i n the intel l igence community that the video 

cata l yst for what occurred i n Benghazi? 

McQuaid . And just can you give a timeframe? 

Missakian. Yes. Let me qualify that. 

BY MR . MISSAKIAN: 

Li mited to that period between September 11th and 

18 September 16th . 

19 A And, again, my recol l ection of any connection to 
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20 the video was indirect through the fact that the protests i n 

21 Cai ro may have been a motivating factor for the events i n 

22 Benghazi. 

23 Q Okay . So just to be clear, so there was no direc t 

24 connection made between the video and the attacks in Benghazi 

25 fro m the intelligence community that yo u ' re aware of at that 
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time? 

2 A That's my recollection . I recall that there were 

3 public repo rts of protests that were -- that would have been 

4 included in. you know, the information we were receiving. 

5 Q But you certainly weren't relying on those public 

6 reports. were you? 

7 A We were relying on the intelligence community's 

8 assessment, and the intelligence community's assessment was 

9 that these were events that were motivated in part by the 

10 protests in Cairo. 

11 Q And again, this is -- falls into the category of me 

12 just trying to understand. You were asked a number of 

13 questions by the majority and minority about exhibits 4 and 

14 5 . If you get -- let me know when you have got tho se in 

15 front of you. 

16 A Is this 4? Yeah. 

17 Q With respect to exhibit 4, did you intend by these 

18 talking points to draw a connection between the video and the 

19 attacks in Benghazi? 

20 A I did not intend with these points to assign 

21 responsibility or motivation for the attacks in Benghazi. 

22 

23 

24 

r _) 

Q And would it be fair to say that on September 13, 

2012. when you drafted exhibit 4, you had not seen the HPSCI 

t alking points because they did not begin to circulate until 

the next da y? 

I I 
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A I don't remember when the HPSCI talking points 

2 began to circulate. no. So I just don't recall with 

3 specificity. 

4 Q Fair enough. With regard to exhibit No. 5, is it 

5 your testimony that the contents of exhibit 5 were not meant 

6 to e xp l ain the motive of the attackers in Benghazi. or to 

7 suggest that the video was a catalyst for those attacks? 

8 A The exhibit 5 is intended to prepare Ambassador 

9 Rice for the range of issues she's going to discuss on t he 

IO Sunday shows. On the specific question of what happened in 

11 Benghazi. our expressed intent was to provide her with the 

12 HPSCI talking points to inform her as to the position of the 

13 intel l igence community. 

14 Q So you did not intend her to use exhibit 5 to talk 

15 about what happened in Benghazi. Is that correct? 

16 A Again, wit h the I would note the exception of 

17 the one quest i on that was on page 2 with respect to the 

18 nature of the attack in which we just drew from the points 

19 that were provided by the intel l igence community. More 

20 broadly, this was meant t o prepare her to speak to the 

genera l events that were ta king place in the region . 

Q Did you tell her that. that bullet No . 2 was meant 

t o apply not to Benghazi. but to the region broad l y? 

A My recollection of that prep call is that we 

21 

22 

23 

24 

25 indicated to her that s he would be receiving the talking 
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points that were being prepared for HPSCI and that that 

2 should i nfor m he r discussion of what took place in Benghazi. 

3 and that we foc us the majority of our time discussing the 

4 events in the region and the events between Israel and Iran. 

5 Q So as you sit her e today, it's your best 

6 recol l ection that you did not tell Ambassador Rice. in that 

7 call . t hat bullet No. 2 was not meant to apply to Benghazi? 

8 A I don't recall a specific discussion with her about 

9 indivi dual bullets in that prep document. I recall a broader 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

discussion about her appearances . 

Q Did yo u watch her on the Sunday talk shows? 

A I did not watch her appear live , that I reca ll . 

Q Did you read any of the transcripts th at day? 

A 

Q 

I recal l reading some of the transcripts that day. 

After reading those transcripts , did you walk away 

wi th the impression that she had actually blamed the at t acks 

in Benghazi on the video? 

A I don't remember having that imp ression. 

Q Okay. Because I mean, a number of us have read 

them, and to us. it appears that she is blaming the vi deo. 

but as you sit here today, you did not come to that 

conclusion you r se lf during that period of time? 

A No. I don ' t remember coming to that conclusion. 

Q Let's spend a little mo re time on the prep cal l . 

Do you recall what else was sa id? I mean. it sounds 
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like a very limited amount of time was spent on Benghazi. but 

2 t o the extent it was a limited amount of time . or a l arge 

3 amount of time. do you recall anything that was discussed 

4 about Benghazi during that portion of the call? 

5 A Again, my recollection of the prep ca l l with 

6 respect to Benghazi is that we i ndicated to Ambassador Rice 

7 that there was this process that was nearing comp l etion in 

8 terms of producing the HPSCI talking points, and that she 

9 would be receiving those, and that we discussed. more 

10 broadly, our response to the events in the region. 

11 Q At t hat time, and I mean during the call. did you 

12 know what the final version of the HPSCI talking points would 

13 look like with regard to Benghaz i ? 

14 A My recollection is they -- I reca l l that t hey were 

15 nearing comp le t ion , but I just don't recall the exact 

16 timeli ne on which I received them related to the call. 

17 Q Do you recall having any other conversations after 

18 the call ended with either Ambassador Rice or anybody el se on 

19 her staff? 

20 A My recol lect i on is that I would have provided t he 

21 talking points that were prepared for HPSCI to her staff. 

22 

23 

24 

25 

Q 

A 

Q 

A 

To who? 

Her staff. 

Do you recall doing that? 

I -- can we go off the record here for a second? 



2 

3 

Mr. McQuaid. Do you want to take a second? 

Mr. Mi ssaki an. Go off the record. 

[Discussion off the record . ] 

Mr. Missakian . Okay. Let's go back on the record . 

BY MR . MISSAKIAN: 
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4 

5 

6 Q Okay. So as you sit here today, you don't have any 

7 spec ific reco l lection of sending t he talking points to 

8 anybody after that ca l l, but you be l ieve you saw a document 

9 that suggests you did? 

JO 

11 

A 

Q 

Yes. that's my recollection. 

Do you recall having any other conversations with 

12 Ambass ador Ri ce or anybody on her staff about the talking 

13 poi nts after they were sent? 

14 A I don't remember further conversation before -- are 

15 you referring to the time pe r iod before the Sunday shows? 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

Q 

A 

Q 

A 

show prep 

norma ll y 

Q 

A 

Yes. 

I don't reme mber any conversations. 

Why was David Pl ouffe on the cal l ? 

It was standard practice. when we had Sunday talk 

calls, he would be one of the peop l e who was 

invited on this . 

And why is that? 

Given his role at t he time as senior ad viso r, 

24 overseeing commu nicat ions, and. among other things, he was on 

25 the normal l ist of people who would hav e been invited on a 
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Sunday show prep call. 

2 BY MR. DAVIS: 

... 
J Q How often would he attend those ca lls ? 

4 A I wou ld only essentially, t he way in which the 

5 Sun day show prep cal l s would work is if there are a group of 

6 people who are regularly invited on those calls, people 

7 generally with responsi bility for communications. I wou ld 

8 on ly participate if there was a national security element to 

9 those calls. He was. you know. normally on those calls . I 

10 couldn ' t affix a percentage, but he was usually on those 

11 calls. 

12 Q He had been on prior calls t hat you had been on 

13 that touched on national security issues? 

14 A Again. my reco llection is he was normall y on Sunday 

15 s how prep calls. 

16 BY MR . MIS SAK IAN: 

17 Q Back to exhibit No. 5. the seco nd page. This is in 

18 the section where you got the Q. colon. and continues. 

19 ''What 's your response t o the Independent story that says we 

20 have intelligence 48 hours i n advance of the Benghazi atta ck 

21 that was ig no red . Was this an intelligence failure?" 

22 And then the answer that's provided says, "We are not 

23 aware of any actionable intelligence indicating that an 

24 attack on the U.S. Mission in Benghazi was planned or 

25 i 111111 in en t . " 
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What did you mean by "actionable intelligence"? 

2 A And, again. my recol l ection is that this was in 

3 response to a quest i on that we were getting and that the 

4 language is provided by the intel li gence community, so it's 

5 their determination as to what the nature of the intelligence 

6 was. 

7 

8 

9 

IO 

11 

12 

Q Did you have an understanding yourse l f of what that 

term meant. "actionable intelligence"? 

A Yes. I had an understanding of what actionable 

intelligence meant. 

Q 

A 

What was your understanding? 

My understand i ng of the term is that it implies to 

13 intelligence that we're able to ta ke action upon in order to 

14 ef f ect an outcome. 

15 

16 

Q 

A 

Could you give me an e xample? 

Aga i n, an example of actionable in t elligence would 

17 be if we have specific awareness of an extremist plotting, 

18 and we ' re aware of their location and we can therefore take 

19 action against that extremist . 

20 Q So for examp l e, actionable intelligence might be an 

21 intercepted phone call in which the participants in the call 

22 are disc uss in g a planned attack, for example? 

23 A Again , I wouldn't want to speak to specific sources 

24 of intelligence. bu t as a general matter. I think it's 

25 intelligence that once it's i n our possession, we're able to 
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do something about it. 

2 Q To your understanding, you work in the National 

3 Security Section at the White House, to your understanding, 

4 what were the sources of intelligence in Benghazi in 

5 September 2012? 

6 A Again, as someone who is not involved in 

7 operational matters, but is more generally aware of sources 

8 of information, I would believe that that could include 

9 anything from communications between extremists. huma n 

10 intelligence, or also open source intelligence in monitoring 

11 of social media . 

12 Q Did you have any specific or general understanding 

13 of the nature -- the specific nature of the kind of 

14 intelligence collection going on in Benghazi in 

15 Sep tember 2012? 

16 Mr. McQuaid. Can we go off the record for a second? 

17 Mr. Missakian . Yes. let's go off the record. 

18 [Discussion off the record.] 

19 Mr. Missakian. Back on the record. 

20 BY MR. MISSAKIAN: 

21 Q Were you aware of any gaps in the intelligence 

22 collection in Libya in September 2012? 

Mr. McQuaid . Can I go off the record? 

24 Mr . Missakian. No, we are not going to go off the 

25 reco rd on th is . 
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Ms. Sachsman Grooms. Craig, ser i ous l y? 

2 Mr. Egg l eston . When your chairman was here, he direc ted 

3 you to go off the record when requested by counsel. 

4 Mr. Missakian. Let ' s go off the record. 

5 [Discussion off the r ecord.] 

6 Mr. Missak i an . Okay. Let ' s go back on the record. 

7 BY MR . MISSAK IAN: 

8 Q I want to be sensiti ve 

9 Mr. McQua i d. Before we go on the record. 

10 Mr . Missakia n. Let ' s go off the record. 

11 [Di scuss i on off the record.] 

12 Mr. Missakian. Let's go back on t he record. 

13 I j ust wa nt you to, if you could, j ust instruct the 

14 wit ness not to answer the question. 

15 Ms. Sachsman Grooms . That's ent irely inappropria t e. 

16 Le t 's go back off the record. 

17 

18 

19 

20 

2 1 

22 

?" _.) 

24 

Mr. Missakian. Let ' s go back off the r ecord . 

[Discussion off the record . ] 

Mr . Missakian. Let's go back on the record. 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q All right . So just so it's clear, I did not intend 

by that question to elicit classi f ied information, and if 

your answer is that you obtained this statement fr om the 

Director of National Inte ll igence . is that your answer? 

A No. I received this from the Office of the 
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Director of National Intelligence. 

2 Q Okay. We'll leave it at that then . Thank you. 

3 Are you aware that on September 14, Jay Carney gave a 

4 press conference in which he also made t he statement that 

5 they were not aware of any actionable intelligence? 

6 A I don't reme mber that specifically as a topic in 

7 Jay's briefing, but I remember it being one of the questions 

8 was being raised over the course of that week. 

9 Q Were you involved in pr eparing Mr. Carney for his 

JO press conference on the 14th? 

11 A I was involved in overseeing the preparation of Jay 

12 Carney for his dai ly briefings. yes. 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q Do you recall the subject of actionable 

intelligence corning up? 

A I do not recall the specific discussion. 

Q Do you recall there being a discussion of whether 

or not there were any signs that the attack had been 

preplanned or premeditated? 

A I don't remembe r that discussion. 

Q Do you recall learni ng at any time that week that 

there were, in fact, s i gns that the attacks were premeditated 

or preplanned? 

Mr. McQuaid . Can we go off the recor d? 

Mr. Missakian. Off the record. 

[Discussion off the record.] 



Mr. Missakian. Let's go back on the record. 

2 Mr. Kiko. Just wait a second. I mean. l1old off on 

3 tl1at. 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

I 3 

Mr. Missakian. Hold off. Off the record. 

[Discussion off the record.] 

Mr . Missakian. Okay. Let's go back on the record. 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q Now. Mr. Rhodes. I understand that you were 

involved in drafting the President's remarks i n the Rose 

Garden on the morning of September 12th. 

Mr . McQuaid. Could we go off the record again? 

Mr . Mi ssaki an. Yes. Let go off the record. 

[Discussion off the record .] 

Mr. Missakian. Back on the record. 

BY MR. MISSAKIAN: 

117 

14 

15 

16 Q Now. later that day. September 12th , the President 

17 did an interview for 60 Minut es . Were you involved -- let me 

18 ask the question. Were you involved in the preparation of 

19 the President for that interview? Simply a yes-or-no 

20 question. I'm not asking for content. 

21 Ms . Rhee. Let's go off the record. 

22 

23 

24 

25 

Mr . McQuaid . Let's go off the record. 

Mr. Mis sakian. Off the record. 

[Discussion off the record.] 

Mr. Missakian. Okay. Let's go back on the record. 



2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 
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BY MR. MISSAK IAN : 

Q Mr . Rhodes. after t he President gave his i nterv iew 

with 60 Minutes. did you have an opportunity to review a 

transcript of the President' s remar ks? 

A My recollection. I don' t have the recollection of 

reviewi ng that transc ript. but as a general mat ter . I 

received the transcript of the Preside nt's appearances on 

television shows. 

Q If I recall correctly, that episode of 60 Minutes 

with the Presid en t aired on September 23rd. 

A Again, if that would -- if it's 60 Minutes. it 

would be whatever the Sunday was. 

Q And you may recall there was some bit of 

controversy over the i nt erv iew that was actually aired by CBS 

because it did not include a portion of the President's 

16 remarks. Do you remember that? 

17 A I ha ve a r eco ll ection t hat there was some 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

controversy about that, yes. 

Q Di d you or anybody else on yo ur staff ha ve any 

conversations with CBS about that 60 Minutes interview? 

A I did no t - - excuse me. what's the -- in what ti me 

period are you talking about? 

Q 

A 

Prior t o it airing? 

I did not ha ve any conversations wit h CBS after the 

25 inte rview taped prior to it aired. 
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Q Did anybody on your staff? 

2 A Generally, when we ha ve interviews like that with 

3 the President, the contacts with the network are handled by 

4 the White House press in the communications office. not the 

NSC . 5 

6 Q Do yo u know if any of those communications actually 

7 occurred? 

8 A I don't know . 

9 [Rhodes Exhibit No. 10 

10 

11 

12 Q 

was marked for identification.] 

BY MR. DAVIS: 

I'll show you exhibit 10. Exh ibit 10, and this is 

13 a com pilation of emails regarding the talking points given to 

14 the House Permanent Select Committee on Intelligence. These 

15 talk i ng points --

16 Mr. Eggleston. Do you have any other copies? 

17 Mr. Davis. I do. I have a couple more . 

18 BY MR. DAVIS: 

19 Q So these emails were released publicly, I believe, 

20 by the White House. I believe in May 2013, and there were 100 

21 pages in all. What you have in front of you is 6 pages 

22 spliced with page 12, page -- I bel ieve that's 31, 55, 59, 

23 74, and 75 out of the 100 pages, and you're on these emails. 

24 Just a couple of brief questions about the emails. 

25 Number 1, did you have any di scussions about these 
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partic ular talki ng points with Michael Morell? 

2 Mr. McQuaid. Could you just get the t irneframe? 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Mr. Davis. Sure. 

BY MR . DAVIS: 

Q In the September 14, September 15. 2012, ti me 

period, did you have any conversations with Michael More ll 

about these ta lk ing points? 

A So my recollection is that these ta lk ing po i nts 

were bei ng worked on. developed. and in the deputies' 

committee meet ing on the morning of tha t Saturday, that 

meeting addressed a va riety of topics. When this iss ue of 

the talking points came up. Michael More l l indicated that he 

was going to be working on revisions to those talk i ng poin t s 

that he would then share with a number of people i n the 

inter agency. 

So again, t hat wasn't a one -on-one conversation, but 

rather interacting with Mi chae l in the co ntext of a deputies' 

committee meeting. And then I subsequentl y reca ll receiv ing, 

along wi t h some other people, the revised vers ion of t hose 

t a lkin g points from Mi chael. 

Q Outside of t he deputies' committee meeting 

d iscu ssion. outside of receiving the other email, did you 

have any conversations with Michael More l l about these 

talking po i nts . outside the two in s tances you just mentioned? 

A In t his timeframe 
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Q In this timeframe. 

2 A I don't -- not that I recall. 

3 Q Let me ask you the same question with regard to 

4 Jake Sullivan, September 14 , September 15, 2012. Do you 

5 recall have any conversations with him , outside of what may 

6 have occurred in the deputies' committee meeting about these 

7 talking points? 

8 A I don't remember having a discussion with him about 

9 these talking points. I would have had -- I just don't ha ve 

10 a specific recollection of a conversation. 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q Could you turn to page 3, I think it's page 55 

marked at the bottom. 

Mr. McQuaid. Third page of the exhibit? 

BY MR. DAVIS: 

Q Third page. The third page that's marked 55. 

A Yeah. 

Q So at the very top is an email from you, Friday, 

September 14. 2012. 9:34 p.m. Let me just read it really 

quickly. "All- Sorry to be late to this discussion. We need 

to resolve this in a way that respects all of the relevant 

equ ities. particularly the investigation. Th e re is a ton of 

wrong information getting out i n the public domain from 

Congress. and people who are not particularly informed. 

insofa r as we have fir med up assessments that don't 

compromise intel of the investigation. we need to have the 



122 

capability to correct the reco rd, as there are significant 

2 policy and messaging ramifications th at would flow from a 

3 hardened misimpression . We can take this up tomorrow morning 

4 at deputies . " 

s Mr. McQuaid. I think you just misread it slightly. I 

6 think it's "o r the investigation," not "of the 

7 investigation." I could be wrong. 

8 Mr. Davis. That's entirely possible. It's a very 

9 grainy sort of copy. 

10 BY MR. DAVIS : 

11 Q So two questions , both about the middle paragraph . 

12 First question, "a ton of wrong information getting out into 

13 the public domain from Congress," what specifically were you 

14 ref e rring to there? 

15 A Again. my recollection of that week is t ha t there 

16 were just many different theories about what had taken place 

17 in Benghazi that were emerging in different parts of the 

18 media. Some of those theo ries were at odds with one ano ther, 

19 and so my po i nt was that we needed to establish the best 

20 assessment that we could as a U.S. Government . 

2 1 

22 

? " _., 

24 

25 

Q But outside of what may have been floating around 

1n the media. you specifically mentioned Congress in here. 

So what -- what wrong information came from Congress that led 

yo u to write that sentence? 

A Well, my work experience suggests to me that 
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sometimes information that appears in the media originates 

2 from Congress or sometimes it originates from agencies at the 

3 U.S. Government, so I think that is in reference to just the 

4 potential sources of information that's in the media. 

5 Q Why doesn't it say "from potential other areas of 

6 th e U. S. Government"? Why is Congress singled out as the 

7 source of wrong information i n this particular sentence? 

8 A Again, my recollection is t here is a lot of 

9 different information in the media. That information could 

10 come from a variety of sources. One is Congress. There are 

II other sources as well. 

12 Q And my question is. why do you mention Congress 

13 specifically as opposed to other sources? 

14 A Again, beca use often -- my recollection is , in an 

15 event like this, you have different peop le commenting, 

16 inc luding from Congress. but that's not the only source from 

17 which we sometimes have inaccurat e information. 

18 Q Were there any specific comments from anybody in 

19 Congress or from any staff in Congress that you were th i nking 

20 of when you wrote that sentence? 

21 A I don't remember wha t I was specif ically 

22 refe rencing when I wrote the sentence. 

? ... _.) Q So the information you're talking about, the wrong 

24 information getting out in the public domain could come from 

25 a va riet y of different sources. but you specifically decided 



124 

to mention Congress and none of those other sources. Is that 

2 correct? 

3 A Well, and I reference people who are not informed 

4 as well, so I thin k I'm referencing the fact that there's 

5 misi nfo rmation in the public domain. 

6 Q From Congress and people who are not particularly 

7 informed. Is Congress included in those people who are not 

8 particularly informed, or are they separate clauses? How did 

9 you intend the sentence? 

10 A I intended to indicate that there was 

II misinformation or wrong information that is in the public. 

12 Q That came from Congress? 

13 A Again, I'm suggesting that in the sense that that 's 

14 one particular source of i nfo rmat ion. doesn't apply to all of 

15 Congress. It's just applying 

16 Q Were you suggesting that Congress is not 

17 particularly --

18 Mr. McQuaid. Just let him finish the answer. He just 

19 cut t hat answer. 

20 Mr. Rhodes. I'm suggesting that there's wro ng 

21 information that was in the public domain . 

22 BY MR . DAVIS: 

23 Q Are yo u suggesting that Congress is not 

24 particularly informed on this issue? 

r _ ) A I'm merely suggesting that there was information 



2 

3 

that I saw to be wrong in the public domain . 

Q 

A 

Some of which came from Congress? 

I'm suggesting that that is -- was a potential 

4 sou rce, along with other potential sources. 

5 Q I don't see any other potential sources here. It 

6 seems like a pretty definitive statement . There's a ton of 

7 wrong i nformation getting out into the public domain from 
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8 Congress. not possibly from Congress. from Congress. So what 

9 are you referring to? 

JO A I'm referring to the fact that ther e was 

11 misinformat i on or inaccu ra te information in t he publ i c 

12 domain. 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

Q So what was this inaccurate information in the 

publ i c domain? 

A I recal l t here being many different theories about 

what happened in Benghazi that were emerging pub l icly over 

the course of that week . 

Q And what were some of those theor i es, if you can 

reca ll? 

A I don't know what I was -- I don't remember what I 

21 was referring to specifically when I wrote this sentence. I 

22 just remember that there were many different theories abou t 

23 what had taken place, and many of them were incorrect. 

24 Q Let's go to the ne xt sentence. "Insofar as we have 

25 firmed up assessments that don't compromise intel of the 
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or the investigation, we need to have the capability to 

2 correct the record as there are significant policy and 

3 messaging ramifications that would flow from a hardened 

4 misimpression." 

5 Can you describe exactly what you meant by "there are 

6 significant policy and messaging ramifications that would 

7 flow from a hardened misimpression"? 

8 A It's my be l ief that you would need to put 

9 information out publicly that represents the assessments in 

10 the intelligence community , and if you do not do that 

11 correctly, it's inevitably going to create challenges. 

12 Q So what are the policy ramifications that flow from 

13 that? 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

A Again, my belief i s that if you aren ' t putting 

forward accurate information on issues as important as what 

took place in a terrorist attack, that that is inevitably 

going to affect the way in which you're carrying out your 

policy. 

Q Can you give me an example of how that would occ ur 

in this case? 

A Well, again, you want to make sure that you are 

22 representing the best information in the intelligence 

23 community as you ' re making determinat i ons about how to 

24 respond to an attack. 

25 Q I agr ee, but you wrote "th e re are significant 
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policy and messaging ramificatio ns that would flow from a 

2 hardened misimpression. " I'm just trying to understand what 

3 those po l icy ramifications are. You say there are some. I 

4 don't disagree. I 'm just trying to understand what they 

5 would be. 

6 

7 

8 

9 

. 10 

11 

12 

13 

14 

1 S 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A The -- you would not want to formulate you r policy 

based on information that does not correct l y represent the 

assessments of the intelligence communi t y . 

Q But what does that have to with gett i ng ou t i nto 

publicly, you form your policy based on the assessments of 

the intel ligence community, regardless of whether the publi c 

has a hardened i mp ression on that? 

A You would formulate your policy and your public 

messag i ng based on the assessments of the intelligence 

community and you would not want to be informing the public 

of somethi ng that does no t represent your best judgment of 

events that tr anspired. 

Q Are yo u , as the administration, i nform ing the 

public of assessments that don't re fl ect their best judgment, 

or is it Congress and other people that are not particularly 

informed? 

A We are seek ing to communicate to the public what we 

believe took place i n Benghazi in an en vi ronme nt where there 

is lots of differe nt information reac hi ng the public, and t he 

point I'm making is that it is our responsibility, as 
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spokespeople and communicators on behalf of the U. S. 

2 Government, to make sure that we're putting forward the very 

3 best informa tion and t he most accurate information that we 

4 have at a given time. 

5 BY MR. MISSAKIAN: 

6 Q Mr. Rhodes, let's focus on September 15th, the day 

7 you prepared or helped prepare Susan Rice for he r 

8 appearances. As best you can. tell me wha t your 

9 understanding of the Benghazi attacks was at that time, and 

10 by understanding, I mean the nature, the types of weapons. 

11 the number of attackers. all those sorts of t hings, what did 

12 you understand had occurred? 

13 A My understanding was informed by what we were being 

14 told by the intelligence community, so I understood this to 

15 be an event in which people acted motivated , in part. by what 

16 took place in Cairo and attacked our facility in Benghazi. 

17 That's the nature of my unde rstanding. 

18 Q Okay . So if I he ar you correctly, and I'm not 

19 trying t o puts words in your mouth, you're saying your 

20 understanding of what had occurred in Benghazi was limited to 

21 what was -- what you read in the talking points that were 

22 circulating the day before and on that day? 

23 A That was the basic assessment t hat was made 

24 avai lab le to me. 

25 Q That 's 
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A I don't have additional opera ti ona l r equi r ements. 

2 My responsibility i s to communicate what we believe hap pe ned. 

, 
J Q I und e r stand t hat. bu t. I mean. you have t o agree 

4 that i t's possi ble you had ot her information av ailable to yo u 

5 from whatever source. in addition to what was in t ho se 

6 tal king points. I'm just asking you if you did. 

7 A I recall, in the course of the week . learning more 

8 about t he deaths of the four American s and the circumstances 

9 un de r wh i ch th ey were killed, but it was within this 

10 assessment of an event that was involving a group of people 

11 who were motivated, in part, by the events i n Cairo. 

12 Q Did you le arn that two of the fo ur that died, died 

13 as a res ult of mortar fire ? 

14 A What I recall learn i ng about the additional t wo is 

15 t ha t they were CIA personnel. 

16 Q You don't recall an yt hing about how they died? 

17 A I recall lear ning that they died in an as sault that 

18 was separated in time from th e in iti al assault on Amb assador 

19 Stevens. 

20 Q So you did know that there was the initial assault 

21 on the U.S. State Depa rtmen t f ac ili ty , and then a separate 

22 assaul t at the CIA Annex later that nig ht or the next 

23 mor ni ng, you knew t ha t? 

24 A That ' s my basic recollection. 

25 Q Did you have any understanding of how man y 
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attackers were involved in t he first assault and then the 

2 second assault at the Annex? 
.., 
.) A I don't remember having an understanding of the 

4 numbe rs of attackers. 

5 Q Did you ha ve any understanding of the number? 

6 A Again, I don't recall havi ng a specific r ange of 

7 people. I just remember t hat it was portrayed as a group of 

8 people. 

9 Q What do you reca ll having learned about the attack 

IO at the CIA Annex? 

11 A Again, I don 't recall the specific operational 

12 matters related to that. I remember becoming aware . of 

13 course, of the tragic loss of our personnel and some concern 

14 about the -- any material that may have been taken fr om 

15 either of those facilities . 

16 Q And how do you recall receiving the information 

17 about the at tack at the Annex? Do you recal l ? 

18 A I rememb e r I remember learning of the deaths of 

19 the two officers, as we were discussing earlier, that morn ing 

20 of the 12th. Subsequently, my role in thes e discussions is 

21 to think about messaging, and so my reco llecti on was main l y 

22 about learning of their deaths i n the Annex in the context of 

23 trying t o determine how we would dea l with the fact that the y 

24 were CIA personnel. how would we describe publicly the nature 

25 of t hei r -- of the ir wo r k. That was -- that's what I recall 
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about the discussion around what took place at the Annex . 

2 Q Now tel l me about that, the disc ussion about how to 

3 describe the CIA Anne x. 

4 A My recollection is that, i n one of the meetings 

5 that week , and I couldn't tell you with precision what time, 

6 but that Director Petraeus indicated that these two 

7 individuals were CIA personne l , and then there was a 

8 discussion as to how we would describe their work publicly. 

Q 

A 10 I remember that it says a meeting . 

11 Q A meet i ng. And Director Petraeus was there i n 

12 person? 

13 A I remember him being there in person. 

14 Q Where did that meeting take place? 

15 A I remember t hat meeting being in the situat ion 

16 room. 

17 Q And do you recall when it occurred? 

18 A I don't remember the exact time of the meeting . I 

19 remember the meeting, I think, because that was, you know, 

20 difficult information to become aware of and then to 

21 de termine how to manage. 

22 

?" _., 

24 

25 

Q Can you place it -- the time of the meeting, can 

you place it in conte xt, either in relation to the morning of 

September 12th when t he President made the remarks i n the 

Rose Garden , was i t before or after that? 



2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

A I remember this being later in the week . 

Q 

A 

Later in the week. 

Closer to the ceremony in which the remains of 

those Americans were welcomed back to Andrews. 

Q And who else was at that meeting, if you recall? 

A Again, that would have been the various deputies 

and principals from across the interagencies. 

[Rhodes Exhibit No. 11 

was marked for ide ntificat ion .] 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q I would like to show you what I've marked as 
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exhibit No. 11. This is a one-page document. It's an email 

from Erin Pelt on to Victoria Nuland dated September 16 , 2012. 

When you had -- it was two emails. actually, it appears. 

When you've had a chance to review it, just let me know. 

A 

Q 

Okay. 

Just focusing on the email at the bottom of the 

18 chain. it's an email from Erin Pelton to a number of people. 

19 including yourself, dated September 16, 9:41 a.rn. 

20 It appears to have gone out after Ambassador Rice 

21 appeared on CBS talk show. Is that a fair reading of what 

22 this is? 

23 

24 

A 

Q 

Yes. 

And I'll read it into the reco rd. "They open with 

25 Libyan President who says no attack" - - sorry, "who says no 
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doubt, attack preplanned /predete rmin ed. Says planned by 

') f oreigne rs. Says maybe better for FBI to stay away a little 

1 while tl1ough they need tl1eir help with investigation." 

4 The next sentence. "She said in all other shows that no 

5 evidence this was p1·edetern1ined" I'm sorry, "premeditated, 

6 as we discussed." 

7 No11, do you rec all , at t l1e time, learning 1--1ith the 

8 then-P resident of Libya had come out on the talk show and 

9 said the exact opposite of what Ambassador Rice had said in 

10 terms of whether or not the attack was premeditated or 

11 spontaneous? 

12 A I remember learning that after her appearances 

13 because I didn 't watch the appearances. 

14 Q 

15 A 

When did you lea rn? How far after? 
c.. h e.c. K e.6. 

I think wl1enever L-cl:iecl< my email in the timeframe 

16 when I wou l d have been receiving messages like this. 

17 Q When you -- so you have no reason to believe you 

18 did not recei ve this email from Erin Pelton? 

19 A No . I have no reason to believe I didn't receive 

20 i t. 

21 Q So do you recall doing anything? I mean, this is 

22 saying the exact opposite of wha t Ambassador Rice had said. 

23 Did that concern you at all? 

24 A I remember being struck by t he comments made by the 

25 Libyan president, but again. we - - we make our judgments 
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about what we say about events based on our intelligence 

2 community, not based on foreign governments. 

3 Q Okay . Fair enough. So you didn't go back to the 

4 inte l ligence community and say , hey, what 's going on here. 

5 did we miss someth i ng. anything like t hat? You just le t i t 

6 stand? 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

A No, I bel i eve that we knew that we wou ld get asked 

questions about it, so t herefore. in the process of 

determining what our responses are going to be to questions 

leading int o the week, we would have gone back to the 

intel li gence community and f lagged this as an iss ue. 

Q To your know l edge, did anybody try to find out what 

the president of Libya was relying on? Is it possible -- is 

i t -- to fi nd out whethe r or not he knew something, or the 

Li byan intelligence community knew something that the U. S. 

intelligence community did not know? 

A Again , that wou ld not have been my responsi bili ty. 

Q So you're no t aware of any efforts? You certainly 

didn' t do any personally, and you ' re not aware of any suc h 

eff orts? 

A Again. my personal efforts would have involved 

thinking about and worki ng with the intelligence commun i ty to 

determine how we woul d answer questions about t he Libyan 

president's sta t eme nt s on Monday in briefings. 

Q And t he next sentence . "She said in all other s hows 
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t hat no evidence this was p,·emeditated, as we discussed." 

2 Now. if I read that. it suggests to me that there was 

3 some discussion, I assume, in the prep call about the issue 

4 of premeditation. Now, having read that , does that refresh 

5 your memory in any way about what was discussed in that call, 

6 or is it possible she ' s referr i ng to a different discussion? 

7 A I don't know what she's referring to. Again, I 

8 know that we provided the talking points that had indicated 

9 at that time that there was a spontaneous maker to the events 

10 in Benghazi. 

11 Q But she ' s not -- she's not saying that . She' s 

12 saying, "as we discussed," as opposed to "as pro vided in the 

13 HPSCI talking points," for e xample. So do you believe there 

14 

15 

16 

was any discussion about the issue of premeditation in 

preparing Ambassador Rice for the talk shows? 

A Again. I don't know what she's referring to . My 

17 recollection is that we discussed Benghazi and indicated that 

18 sh e would be receiving -- Susan Rice would be receiving the 

19 talking points that we're preparing for HPSCI, and then we 

20 discussed a broad variety of events in the region. 

21 Q So if I understand you correctly, your best 

22 recollection is that on the prep call on Saturday, that you 

23 did not discuss with her the issue of whether the attacks 

24 were premeditated? 

25 A I don't remember having a lengthy discussion about 
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the attacks. I remember indicating that the HPSCI ta lking 

points would be the basis for her preparation. 
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3 Q And based on your conversation with Ambassador Rice 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

JO 

11 

12 

during that prep call on Sa t urday, do you have an 

understanding of what document she had in her preparation 

binder? 

A Again, my recollection is sending her the prep 

document that you provided to me. I don't know what other 

documents she might have had in her materials. 

Q Okay. So other than what's been marked as 

e xhibit 5? 

A In addition to exhibit 5, I understood that she was 

13 go i ng to be receiving HPSCI talking points. So my 

14 understanding was that she would have exhibit 5 and then the 

15 final HPSC I talking points. I don't know if other materials 

16 were provided to her by her staff. 

17 Q Okay . So as far as you knew at the time, was it 

18 your expectation that the statements Ambassador Rice would 

19 make about Benghazi on the talk shows would be limited to the 

20 information contained in what's been marked as exhibit 5 and 

21 what would be contained in the talking points that were being 

22 prepared and that would be sent to her later that night? 

23 A Yes, that's my recollection of the prep . 

24 Q We just have a few minutes left . If you'd just 

25 give me a moment to go through my notes. I'll see if there's 
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4 

5 

6 

7 

8 

9 

JO 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

anything I need to follow up on. 

Okay. On -- I believe this is within the scope of the 

agreement. On September 28. the Office of the Director of 

National Intelligence issued a statement in which they 

attempted to correct the record about what had been said 

previously about Benghazi. and I believe. based on the 

documents we've seen, that you were involved in preparing 

that statement. Is that correct? 
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A Well, my recollection is that there was an interest 

in providing a statement that clarified our understanding and 

the evolution of our understanding of the events in Beng hazi 

that that statement was to be prepared by the intelligence 

community. I work with them in my coordinating role as they 

were preparing that statement . 

Q So I gather you objected to my use of the word 

"cor rect." I think you used the word "clarified . " Why is 

that? 

A Well, as I recal l . the purpose of the statement was 

19 to explain the evolution of our understanding of the attacks. 

20 given how that had taken place over the course of the time 

21 

22 

between September 11th and that statement. 

Q It was also to correct the record . There had been 

23 previous statements suggesting -- stating that there had been 

24 a protest in Benghazi and there was. in fact, no protest. 

25 correct? 
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A Yes. 

2 Q Okay . So it was , in part, to correct that prior 

3 missta t ement. Is t hat co r rect? 

4 A And to -- again , my recollection is it was intended 

S to explain how our understandi ng of events had evol ved over 

6 ti me. 

7 

8 

9 

Q 

A 

Q 

And to co r rect the record about the protest? 

And to make clear what the record was, yes. 

Okay. And whe n did you learn that there was, in 

10 fact, no prote st i n Beng haz i that preceded the attacks? 

11 A What I re me mbe r is tha t not too long after Susa n 

12 Rice's appearance on the Sunday shows, the following week , 

13 Matt Ol sen, the Director of the National Counterterrorism 

14 Center test ified in open session before Congress, and by that 

15 poi nt , there was the assessment of the intel l ige nce community 

16 i n that testimony that there were Al Qaeda-linked ext r em i sts 

17 and not a protest . 

18 Q Okay . And that's fair. 

19 Do you know if any information or any statements were 

20 edited out of the HPSCI tal king points t o protect sources and 

21 methods? 

22 A My recollection is that there were edits made t o 

23 those t al king points within the i ntellige nce community and 

24 within the CIA. I don't remember all of the reasons for the 

25 edits th at they made. Tha t would have bee n one of the 
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2 

3 

4 

considera t ions that they would have take n i nto accoun t , given 

that these were going to be publ i c l y used talki ng points . 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

Q Bu t as you sit here today, you don' t know i f any 

edits we r e made fo r that reason? 

A I do n' t know what motivated al l t he edits t hat t hey 

ma de . 

Q And did you have any conversations with Ambassador 

Rice af te r her appearances on t he talk s hows i n which the 

topic of co r recting t he record came up? 

A I don ' t remember conversat i ons wi t h her immediately 

after t he Sunday shows . but t his i s obviously an i ss ue t ha t 

we have been - - much occasion to discuss si nce, so I 've had 

13 conversa ti ons wi t h he r . I ju st don' t remember the f irs t or 

14 specif ic conversation i n prox im ity to the Su nday shows. 

15 Q So it may have happe ned shortly after t he Sunday 

16 shows . I t may have happened a year after the Sunday s hows. 

17 You j ust don 't know? 

18 A I j ust don' t know. 

19 Q Okay . All right. I don't thi nk I have any t hing 

20 else . Thank you very much. We' l l tur n it over to the 

21 mi nori t y staff at t his point . 

22 Mr . Missakian . Off the record . 

23 [D i scussion off the recor d .] 

24 

25 
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[7:17 p . m.] 

2 Ms. Sawyer. We' 11 go back on the record. Thank you. 

3 BY MS . SAWYER: 

4 Q I just wanted to start briefly with exhibit 10. 

5 A Okay. 

6 Q Which I think you will have before you. And this 

7 was a document that my co l league asked you some questions 

8 about and said that it was some of the excerpts from a longer 

9 document that we had been given and that HPSCI had been given 

10 before us related to the evolution of the HPSCI talki ng 

11 points. 

12 So I don't know if these are all of the emails that you 

13 are on , but I just wanted to ask you in particular about the 

14 one that you had discussed with my colleague, which is the 

15 third page in. I t has just a -- I think a number down at the 

16 bottom like 55 in that packet? 

17 A Yes. 

18 Q Okay. So there was a lot of back and forth about 

19 potentially what you had been relying on or thinking about 

20 with regard to Congress. And understanding that it's been, I 

21 think, 3-1/2 years. you 've indicated yo u weren't sure what 

22 specifics? 

?" _ .) 

24 

A 

Q 

Yes. 

Do you happen to recal l , and I ask it i n part 

25 because it relates to something we talked about ear li er 



14 1 

today, the Independent report. an article indicating the re 

2 had been a pr i or warning . Do you happen to recall 

3 Representative Duncan. J~ff Duncan. indicating in a hearing, 

4 I think it was the day after tha t Independent article had 

5 come out , and repeating that there had been an advanced 

6 warning about the at t ack i n Benghazi? 

7 A I don't recall that specific hearing. I do 

8 remember that t hese types of theor i es and bits of information 

9 were bei ng, you know , amplified i n diff erent places , 

10 includ i ng from Congress. 

11 Q So that cou l d be an example. it might not be t he 

12 one , but it could be an examp le of some thing that would be of 

13 concern because it had r epeated something that the day before 

14 you had been dealing wit h in the document that we talked 

15 about? 

16 A I t could be. Again, I don't remember specifically 

17 what I was referring to. but it's an example of how 

18 information gets i nt o a loop in the media . 

19 Q And so i n t his doc ument, in that paragraph that you 

20 were discussing it . t ha t second sentence it say s . quote , 

21 "Insofar as we have fi rmed up assessments that don't 

22 compr omise intel o r t he" -- "fo r the i nvestigation--" 

23 

24 

r _) 

A "For the investigation." 

Q Sorry, "- - i ntel for the investigat i on, we need t o 

have the capability to correct the record, as there are 
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significant policy messaging ramifications that would flow 

2 from a hardened misimpression." 

3 You are not he re making any substantive suggestion as to 

4 what that assessment should include, are you? 

5 A No. I'm not. 

6 Q In fact, the way I read it is you ar e saying 

7 "i nsofar as." so to the extent we do have firmed up 

8 assessments. Is that just an accurate - - meaning those 

9 

10 

l l 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

aren't assessments you, Mr. Rhodes, were making? 

A Yes, it is not our position to make the 

determinations ourselves. It is to receive the information 

from the intelligence community and make it available in ways 

that do not. again, compromise sources and methods or 

compr omise an ongoing investigation. 

Q So your request here is simply asking the 

intelligence community, insofar as you have firmed up 

assessments. that they should be shared in a way that you can 

then communicate. 

A Yes, that's what I'm asking. 

Q That document dealt with the HPSCI talking points, 

and in public testimony Mr. Morell was also asked 

specifically about these communications as he finalized the 

talking points with you and with Mr. Sullivan, Jake Sullivan. 

And he was asked that in a public hearing on Wednesday, 

May 22nd of 2013, before the House Pe rm anent Select Committee 
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on Intelligence. It's in a transcript that's been 

2 declassified. It ' s publicly available. It's also been 

3 available to this committee. 

4 And he responded , he explained, "So Ben Rhodes is and 

5 was at the time director of communications for national I 

1. 

6 security staff and Jake at the time was a senior adviser to 

7 Secretary Cl i nton and is now the Vice President's Nationa l 

8 Security Advisor . So just to repeat . there was no 

9 communication between the three of us before I sent around my 

10 r eworked version for fina l interagency coordination. And 

11 their onl y comment back to me on that version was to each 

12 request that we change the word. quote. ·consulate · to. 

13 quote. 'diplomatic post' because the TMF was . indeed, not 

14 conside red officially a co nsulate." end quote. 

15 Do you have any recalling at that time during that 

16 communication of that week that invo l ved the ta l king points . 

17 do you r ecall havin g a different conversation or a more 

18 amplified conversation than Mr. Morell indicated in his 

19 testimony? 

20 A I do no t. Again. I just recall the comments he 

21 made in the Deputies Committee to al l of us and t hen the fact 

22 that we subsequently received an email from him. 

23 Q So to the best of your recol l ection. that week when 

24 you saw the talking points that had been fin alized by Mr. 

25 More l l and then se nt around t he on l y change t hat you had 
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"diploma tic post ." 
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2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

A That's right. I recal l receiving these points fr om 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

Mr. Morell on Saturday and making that one change. 

Q So to the extent it had been represented that 

changes were requested to the final talking points by the 

White House . the change requested by the White House to the 

final talking points was to change the word "consulate" to 

"diplomatic post"? 

A That's correct. 

Q So you were asked if you had seen Ambassador Rice 

and you i ndicated you did not see her contemporaneous, but 

you we re then also shown what was entered i n as exhibit 6. 

It's probably the thicker document in your packet . 

A Uh-huh. 

Q And exhibit 6 is the tran script? 

17 A The transcripts. yea h . 

18 Q For appearances. And I thin k you indicated that 

19 you had at some point during that week read the transcripts. 

20 Is that you r recoll ec tion? 

21 A I re ca ll reading some of the transcript s. I don't 

22 know if I read all five contempo rane ous l y . 

23 Q And I wanted to just ask yo u a few questions since 

24 th ere's always and has been over the past 3 yea rs a lot of 

25 d i scussion and representation as t o what Ambassador Rice 
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actually said. I wanted to just spend a couple minutes 

2 looking at the transcript that represents what she, in fact. 

J did say. 

4 So I just wanted to start with her appearance on ABC, 

5 and the conversation about Benghazi in particular starts at 

6 -- it 's on page 3. Using the number up at the top, page 3 of 

7 t his . 

8 A Uh-huh. 

9 Q Her comment in response to the question. there's a 

10 question from Jake Tapper. it's about a third of the way 

11 down. 

12 A Uh-huh. 

13 Q Her response is not in its own separate paragraph, 

14 but you'll see "Rice:" He ask s her about. you know, what 

15 happened in Benghazi, and she says, quote. "Well , Jake, first 

16 of all. it' s important to know that there's an FBI 

17 investigation that has begun and will take some time to be 

18 completed . That will tell us with certai nty what transpired. 

19 But our current best assessment, based on the information 

20 that we have at present is that. in fact, what this began as, 

21 it was a spontaneous -- not a premeditated -- response to 

22 what had transpired in Cairo. In Ca iro. as you know. a few 

23 hou rs earlier, t here was a violent protest that was 

24 undertaken in reaction to this very offensive video that was 

25 disseminated," end quote. 
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And then I would just refer you to exhibit 9 , which is 

2 the final unclassified version of the CIA talking points. Is 

3 that statement there from Ambassador Rice when she is 

4 speaking about what happened in Benghazi consistent with the 

5 final unclassified version of the CIA talk ing points? 

6 A Yes. it 's consistent with the CIA talking points . 

7 Q And again, that CIA HPSCI talking points were what 

8 you had anticipated and discussed with Ambassador Rice as 

9 being the guidance for her to respond specifically to 

10 Benghazi when asked about that on the show? 

11 A Yes, that's co rrect . 

12 Q And that assessment represented the best assessment 

13 of the intelligence community at the time that she appeared 

14 on Saturday -- Sunday morning, the 16t h? 

I 5 A Yes, that's correct. 

16 Q I just direct you a little further down the page. 

17 Go down another paragraph. There's another reinforcement 

18 there that says, quote , "We'll wait to see exactly what the 

19 investigation finally confirms, but that's the best 

20 information we have at present," end quote. 

21 Now, some ha ve criticized Ambassador Rice for not having 

22 sufficiently indicated that this was potentially a 

? -, 
_.) pre limi nary assessment or that it could change. Do you think 

24 that she failed to convey that adequately? 

25 A No . I think she conveys it clearly when she says 
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that we' l l have to wait and see what the investigation 

2 confirms and th at she frames her comments as being "our 

3 current best assessment. based on t he information that we 

4 have at present . " end quote. 

5 Q And that wasn' t act ually the only time. That was 

6 t he second time she reiterated that within the course of her 

7 comments. because she s t arted her comment with an indica ti on 

8 " that there's an FBI investigation that has begun and wil l 

9 take some t ime to be completed . That will tell us wi th 

10 ce rtainty what transpired." 

II So in this particular talk show response. when tal kin g 

12 specifica ll y about Benghazi. she actually indicated twice 

13 that the re was an i nvestigation and we would have to wait 

14 unti l that was done to know definitive l y what had transpired. 

15 I s t hat correct? 

16 A Yes, that's correct. 

17 Q And during the scope o f the time that we're ta l king 

18 about. which is that week. was that investigation, indeed. 

19 compl eted? 

20 

21 

22 

24 

r _) 

what 

what 

A No. 

Q So 

she was 

happened 

A No. 

Q And 

it was not. 

she couldn't possibly have given, based even on 

saying here. the final . definitive accou nt as to 

i n Benghazi? 

she could not have. 

th e HP SCI talking po i nts we hav e foc used prett y 
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7 

8 

9 

heavily on point one, but point three actually indicates. 

"The investigation is ongoing and the U.S. Government is 

working with Libyan authorities to bring to justice those 

responsible for t he deaths of U.S. citizens.·" So the HP SCI 

talking points themselves acknowledge that there was an 

ongoing FBI investigation. 

A Yes, that is correct. 

Q And certainly that fact was not a fact that was 

unknown or had not been discussed even publicly in comments 

10 by administration officials. 

II A Yes, that's correct. And, again, the guidance 

12 given to Ambassador Rice was to work off of the informat ion 
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13 prepared by the intelligence community that was going to have 

14 as one purpose pub li c use . 

15 Q And then I would just direct your attention now to 

16 the next Sunday s how that's in this packet, which is "CBS 

17 Face the Nation" on page 8. And responding to a question 

18 from Bob Schieffer which specifically goes to whet her it was 

19 a spontaneous -- specific question about Benghazi being 

20 spontaneous or was it in the planning stages for months, 

21 something that we have heard about today t hat the President 

22 of Libya may have comme nted on it on at least one of the talk 

23 shows, she responds, quote, "Wel l , Bob, let me tell you what 

24 we understa nd t o be the assessment at present. First of all, 

25 very importa ntly , as you discussed with the president, there 
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II 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

is an investigation that the United States Government will 

1 aunch. led by the FBI. that has begun. " 

He interrupts. "But they are not there yet." 
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She says, Ambassador Rice, quote, "They are not on the 

ground yet but they have already begun loo king at all sorts 

of evidence of various sorts already available to them and to 

us . And they will get on the ground and continue the 

investigation. So we'll want to see the results of that 

investiga tion to draw any definitive conclusions. But based 

on the best information we have to date, what our assessment 

is as of the present is in fact what - - it began 

spontaneously in Benghazi as a reaction to what had 

transpired some hours earlier i n Cairo, where, of course, as 

you know, there was violent protests outside of our embassy 

sparked by this hateful video." 

That comme nt on "CBS Face the Nation," is that 

consistent with the HPSCI talking points? 

A Yes, it is . 

Q And in this example that I have just read to you , 

even before she gets the assessment she says twice that there 

is an FBI investigation and that we will have to await the 

conc l usion of that investigation to provide a definitive 

ac count . Is that not accurate based on this transcript? 

A 

Q 

Yes . that ' s correct . 

So here do you think she failed to adequately 
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indicate that t his was preliminary and that facts could 

2 change? 

3 A No. Again. I think she went out of her way to 

4 ind icate that these were preliminary assessments that could 

5 change over time. 

6 Q And then I'll just turn you to the next. "NBC Meet 

7 the Press." and the conversation specific to Benghazi occurs 

8 on page 12. 

9 Again. there's a question about what happened there and 

10 she responds. quote. "Well, let us - - let me tell you the 

11 best information we have at present. Fi rs t of all. there's 

12 an FBI inve stigation which is ongoing and we look to that 

13 investigation to give us the definitive word as to what 

14 transpired. But putting together the best information that 

15 we have available to us today. our current assessment is that 

16 what happened in Benghazi was. in fact . initially a 

17 spontaneous reaction to what had just transpired hou rs before 

18 in Cairo: almost a copycat of the demon stra tions against our 

19 facility in Cairo, which were prompted, of cour·se. by the 

20 v ideo." 

21 That statement there about what happened in Benghazi. 

22 was that consistent with the HPSCI talking points? 

23 A Yes. it was . 

24 Q And. again. as she leads i nto that. she indicates 

25 that there's an investigation and that what she is giving is 
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2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

the best information availab l e at the time. So do you think 

she failed to adequately caveat and i ndicate that this was 

the assessment as of t he time she was speaking on Sunday, 

September 16th? 

10 

11 

12 

A I believe she was ve ry careful to caveat that this 

was an ongoing investigation, and we were working off the 

information we had avai la ble to us at that time. 

Q And that certainly you would ha ve to await the 

results of the FBI in vestigation to have a definitive 

account ing of what had happened? 

A Yes . 

Q So based on what we have already l ooked at, it 

13 appears to me certainly that i n speaking specific to what 

14 happened in Be nghazi, her comments followed a pattern of 

15 sorts in that she certai nl y seems to have started, at least 

16 in t hese three examples , by discuss in g the fact that there 

17 was an ·investigation. She spoke, as you indicated, 

18 consistent with th e HPSCI reports about what happened. And 

19 then s he often reminded t he i ndi vidua l s she was speaking to, 

20 and by virtue of that t he American peop l e, that t he re was an 

21 ongoing investigation. 

22 Wou l d you agree that t hat seems kind of how she tried to 

23 handle her explanation based on the talking points as to what 

24 happened in Benghazi? 

25 A Yes. 
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Q You indicated -- you were asked about a DNI 

2 statement that took place some wee ks later. This was the 

3 16th. I think you were asked about a statement on the 

28th 

Yes. 

4 

5 

6 

A 

Q -- just i n general, where there was some discussion 

7 about the evo l ving information that had come in. 

8 So to the extent that information did, in fact. evolve, 

9 would the fact -- would the sheer fact that i nf ormat ion did 

IO change over t i me itself be someth i ng that was inconsistent 

II with what Ambassador Rice was communicating to t he American 

12 people on the Sunday talk shows? 

13 A It wou ld be consistent. She said tha t this was the 

14 best assessment we had at the time, but there would be an 

15 ongoing investigation. That cer t ainly suggests that it's 

16 possible th at there woul d be additional informati on and 

17 addit i onal facts. additional assessme nt s that coul d cause us 

18 to come forward wi t h a di ffere nt or evolv i ng understanding of 

19 

20 

events . 

Q So the realit y th at as additional f acts ar e 

21 collec t ed, the facts evo l ved , the assessments change, does 

22 not i ndicate in any way that anyone act ual l y made a mistake 

23 when they made their assess ment on t he 15th and the 16th that 

24 is ref lec ted i n the HPSC I talking points or a mistake for 

25 Ambassador Rice to have relied on those in conveying the best 



153 

information available at the time? 

2 A No. It's simply the nature of these matters that 

3 you are able to learn more information. The more you can 

4 investigate, the more can go back and look carefully at the 

5 information available to t he U. S. Go ve rnment. 

6 Q So in some ways the DNI statement wasn't, in fact, 

7 correcting something that had been a mistake. It was simply 

8 representing how the information had evolved and therefore 

9 how the assessment had evolved. 

10 A Yes. As I suggested earl i er. we saw the DNI 

I I statement as an opportunity to explain how our understanding 

12 of the information and the events in Benghaz i had evolved 

13 between September 11th and September 28th. 

14 Q And in that statement, the DNI statement on the 

15 28th. the same as Ambassador Rice ' s statements on Sunday 

16 September 16th. 12 days earlier. was the principle that we 

17 talked about earlier in this. that you were endeavoring in 

18 both circumstances and. in fact, in all circumstances that 

19 you were i nvo l ved in messaging that month about the attacks, 

20 to provide to t he best of your abi li ty the best information 

21 that was available at the time to the American people? 

22 A Yes. Tha t was our guiding principle in te rms of 

23 how we were communicating around the events rela t ed to the 

24 attacks in Benghazi. 

25 Q And the fact that some of those facts changed, that 
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the assessment changed in one way with regard to the 

2 as sessment of the protest, again, did no t indicate that you 

3 had been mistaken when you spoke earlier about the facts as 

4 you understood t hem in an ear li er timeframe. 

5 A Yes. You ha ve to rely on the evolution of the 

6 assessment made by the intelligence community, and it is 

7 natu r al that as an investigation proceeds and as information 

8 i s an al yzed, that they may evolve in their own understanding 

9 of even ts . 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q So certainly even i f -- if it wasn't a mistake at 

the time it was spoken, it certainly was not an intentional 

misrepresentation of the facts tha t you knew at the time, 

that Ambassador Ri ce kn ew at the time when she spoke on 

Septembe r 16th? 

A Absolutely not . And, again, Ambassador Rice's 

comments on the Sunday shows track very closely to the points 

that were produced fo r HPSCI that we received from the deputy 

director of the Central Intelligence Agency. 

Q And with regard to the messaging that you did --

and I believe this is within the scope -- t hat mo nth, we've 

talked a lot about that week, did you ever make any changes 

to any of the statements or the talking poi nts that you were 

involved in drafting that deliberately downplayed the role of 

terroris ts and what happened in Benghazi? 

A I did no t. 
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Q Did yo u ever make any changes that sought to 

2 portray t he facts i n a manner t hat was more favorable to t he 

3 administration than t he actual facts would i ndicate? 

4 A Our approach to messaging was to convey the facts 

5 as best we understood them, informed by the intelligence 

6 community. not for any other purpose. 

7 BY MS. SACHSMAN GROOMS: 

8 Q I think it was DNI Director Cla pper who testified 

9 that he felt that Ambassador Ri ce was unfair l y attacked for 

10 her statements on the Su nday talk shows when she relied on 

11 the i ntel l igence commu nity ' 5 assessment . That was their best 

12 assessment at t he time. Do you think she was unfair l y 

13 attacked? 

14 A I do. Any U. S. Government official who was 

15 appea r i ng in th at t imeframe and making use of the assess ment s 

16 of the i ntel ligen ce community would have said something 

17 si milar to what she said. And so, you know . I think she's 

18 been unfairly attacked. 

19 Q Okay . So what I ' m going to e ndeavor to do withi n 

20 the scope of today's interview is go through some of the 

21 questions that we ask all of the witnesses that come in. So 

22 when you're answering the questions, just think about the 

scope of the interview, which I believe is t he weeks 

24 s ur rounding the attac ks. And most of them will follow that. 

25 Wha t I ' m looking for is just whether you ha ve any 
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knowledge or evidence of this information. I'm not 

2 specifically looking for a long discussion. So if you don't 

3 have any knowledge , yo u can just say no and we wil l move on. 

4 It's been alleged that Ambassador Susan Rice made an 

5 intentiona l misrepresentation when she s po ke on the Sunday 

6 talk shows about the Benghazi attacks. 

7 Do you have any evidence that Ambassador Rice 

8 intentionally misrepresented facts about t he Benghazi attacks 

9 on the Sunday ta l k shows ? 

JO A I do not. 

11 Q I t ' s been alleged CIA Deputy Director Michael 

12 Morell altered unclassified talking points about the Benghazi 

13 attacks for political reasons and that he then misrepresented 

14 his actions when he told Congress that the CIA faithfully 

15 performed our duties in accordance wit h the highest standards 

16 of objectivity and nonpartisanship. 

17 Do you have any evidence that CIA Deputy Director Mike 

18 Morell gave fa l se or intentional l y misleading testimony to 

19 Congress about the Benghazi talking points? 

20 A I do not. 

21 Q Do you have any ev i dence that CIA Deputy Director 

22 Morell altered the talking points provided to Cong ress for 

po li tica l reasons? 

24 A I do not. 

25 Q It's bee n alleged that Secretary of State Clinton 
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intentionally blocked military action on the night of the 

2 attacks. One Congre ssman has speculated tha t Secretary 

3 Clinton told Leon Panetta to stand down and this resulted in 

4 the Defense Department not sending more assets to help in 

5 Benghazi. 

6 Do you have any evidence that Secretary of State Clinton 

7 ordered Secretary of Def ense Panetta to stand down on the 

8 night of the attacks? 

9 A I do not . 

10 Q Do you have any evidence that Secretary of State 

11 Clinton issued any kind of orde r to Secretary of Defense 

12 Panetta on the night of the at tacks ? 

13 A I do not . 

14 Q It's been alleged that Secretary Clinton personal l y 

15 signed an April 2012 cable denying secu rity to Libya . The 

16 Wash i ngton Post Fact Checker eva lu ated this claim and gave it 

17 four Pi nocchios, its highest award for fa l se cla ims . Do you 

18 have any evidence t hat Secretary Cl inton was personal l y 

19 involved in providing specific i nstruction on day-to-day 

20 security resources in Benghazi ? 

21 Mr. McQuai d. So I think as with Ambassador Rice. I 

22 think that one is out of the scope. so I would ask you to 

23 move on to th e ne xt question. 

24 BY MS . SACHSMAN GROOMS: 

25 Q A team of CIA security personnel was temporari l y 
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delayed from depar t ing the Annex to assist the Special 

Mission Compound, and t here have been a number of allegations 

about the cause of and the appropriateness of that delay. 

The House Intel li gence Committee issued a bipartisan report 

concluding that the team was not ordered to stand down. but 

that instead there were tactical disagreements on t he ground 

over how quickly to depart. 

Do you have any evidence that would co ntradict the House 

Intelligence Committee ' s finding that t here was no stand-down 

order to CIA personnel? 

A I do not . 

Q Putti ng aside whether you personally agree wit h the 

decision to delay temporari l y or think i t was the right 

decision . do you have any evidence that t here was a bad or 

improper reason behind the temporary delay of the CIA 

security personnel who departed the Annex to assist the 

Special Mission Compound? 

A I do not . 

Q It has been al leged that the President of the 

United States was virtually AWOL as Commander in Chief on the 

night of the attacks and that he was missing in action. 

Do you have any evidence to support the allegation t hat 

the President was virtually AWOL as Commander in Chief or 

miss in g in action on the night of the at tac ks? 

A I do not . 
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Q It has been alleged that a team of four military 

2 personnel at Embassy Tr ipoli on the night of the att acks who 

3 were considering flying on the second plane to Benghazi were 

4 ordered by their superiors to stand down. meaning to cease 

5 all operations. Military officials have stated that those 

6 four individuals were, instead. ordered to remain in place in 

7 Tripoli to provide security and medical assistance in their 

8 current location. 

9 A Republican staff report issued by the House Armed 

10 Services Cammi ttee found t hat. quote. "There was no 

11 stand-down o rder issued t o U.S. military personnel i n Tripoli 

12 who sought to join the fight in Benghazi." 

13 Do you have any evidence to contradict the conclusion of 

14 th e Ho use Armed Se rvice s Commi ttee that there was no 

15 s tand-down order issued to U.S . military personnel in Tripoli 

16 who sought to join the fight in Benghaz i? 

17 A I do not. 

18 Q It has been alleged that the military failed to 

19 deploy assets on the night of the attacks that would have 

20 saved lives. However. former Republican Con gressman Howard 

21 "Buck" McKean, t he former chairman of the House Armed 

22 Services Committee, conducted a review of the attacks, after 

23 which he stated, quote, "Gi ven where the troops were, how 

24 quickly t he thin g all happened. and how quickly it 

d i ssipated. we p ro bably couldn ' t have done more than we did," 
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end quote. 

Do you have any evidence t o cont radict Congressma n 

McKeon's conclus i on? 

A I do not. 

Q Do you have any evidence t hat the Pentagon had 
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military assets avai l ab l e to them on t he ni gh t of the at tacks 

that cou l d have saved lives . but that Pe nt agon l eadership 

intentiona l ly decided no t to deploy? 

A I do not. 

Q All righ t . 

Ms. Sawyer. So t hank you very much for your t ime. We 

have asked you a lot of questions. I j ust want to give you 

t he oppor t uni t y, i n a way, of havi ng t he f i nal word , j ust in 

the sense tha t I wa nt to invite you. if there's anything that 

you wou l d like to add or t ha t you th i nk would be he l pfu l fo r 

t he committee to know or understand. give you t hat 

opportunity. 

Mr. Rhodes. No. I mean, I think , you know, Congressman 

Schiff gave me that oppor t unity somewhat before. So tha nk 

you for t he opportunity. 

I'd j ust close by say i ng that. again. even amidst al l of 

t hese discuss i ons and all of the events t hat have taken pl ace 

s i nce, you know, wha t we keep i n mind is the f ou r Ame r icans 

we lost. And what I hope we ca n do going forward is try to 

l earn whatever we can to do what is necessary to protect 
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Amer i cans who serve in diff i cult places overseas, because 

2 that ul t ima t e l y is wha t this should al l be about. 

... 
.) Ms. Sawyer. We l l, t hank you . We, agai n , t hank you for 

4 yo ur t ime and appearing and answering ou r questions 

5 voluntarily. And we understand it has been a l ong day. So 

6 t han k you. 

7 We are off the record and finished. 

8 [Whereupon , a t 7:50 p . m .. the in terview was conc luded.] 
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